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Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

46 osób potwierdziło, nieobecnych jest 5. Teraz już 3 nieobecne tylko są. Pan Radny 

Czapliński, Pan Radny Grodzki i Pani Radna Lisiecka. 

 

Ludwik Jerzy Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

[zapis nieczytelny] 

...przedstawić osobiście. Dziękuję Państwu bardzo za punkt 2. Przechodzimy wobec 

tego do punktu 3. O zabranie głosu proszę Pana Przewodniczącego Adama 

Orlińskiego.  

 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo 

Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego 

na lata 2021-2038. Przewodniczący Sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu 

Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do 

Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 

opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z 

autopoprawką nr 1 i nr 2 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w 

dniu 14 września 2021 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego 

na lata 2021-2038, z druku nr 602, wraz z autopoprawką nr 1 i nr 2 Zarządu 

Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 

wnioskodawcy projektu uchwały. Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 602 wraz z 

autopoprawkami? Kto wstrzymał się od głosu? Pan Radny Konrad Rytel, Pan Radny 

Andrzej Bittel, Pani Radna Joanna Bala. Natomiast Pan Radny Artur Czapliński od 

początku nie potwierdził do tej pory kworum i obecności na sesji. Ale jeszcze myślę, 

że będzie miał okazję. Dobrze, dziękuję bardzo.  
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 Radnych, nikt nie był przeciw, 21 

Radnych wstrzymało się głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Mazowieckiego na lata 2021-2038, druk nr 602 wraz z 

autopoprawkami.  

Przechodzimy do punktu 4. O zabranie głosu ponownie proszę Pana 

Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  

 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo 

Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2021 roku. 

Przewodniczący Sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, wraz z autopoprawką 

nr 1 i 2 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 14 września 

2021 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2021 rok, z druk nr 603, wraz 

z autopoprawką nr 1 i nr 2 Zarządu Województwa Mazowieckiego. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 603 wraz z 

autopoprawkami? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Stefan Traczyk, 

Pani Marszałek Elżbieta Lanc i Pani Radna Joanna Bala.  

 

Artur Czapliński 

Panie Przewodniczący, Artur Czapliński. Przepraszam, czy ja oddałem głos?  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Nie, ponieważ musi Pan najpierw potwierdzić kworum. Prośba, żeby Pana Radnego 

dodać do kworum, żeby Pan Radny mógł głosować. Dobrze? Tam prośbą o 

naciśnięcie... Już, dobra. Dziękuję bardzo. Pan Radny już głosował. 

Pan Radny Stefan Traczyk jeszcze i Pani Radna Joanna Bala.  

Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 27 Radnych, nikt nie był 

przeciw, 22 Radnych wstrzymało się głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 

Województwa Mazowieckiego na 2021 rok, druk nr 603 wraz z autopoprawkami.  

Przechodzimy do punktu 5. O zabranie głosu ponownie proszę Pana 

Przewodniczącego Adama Orlińskiego.  

 

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo 

Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 

udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego pomocy finansowej przeznaczonej 

na koszty usuwania zniszczeń wyrządzonych przez żywioły. Przewodniczący 

Sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów 

celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja, 

po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 14 września 2021 roku, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia jednostkom 

samorządu terytorialnego pomocy finansowej, przeznaczonej na koszty usuwania 

zniszczeń wyrządzonych przez żywioły z druku nr 598. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 

wnioskodawcy projekt uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 598?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Łukasz Kudlicki, Pan 

Radny Stefan Traczyk. Teraz tylko Pan Radny Stefan Traczyk i Pani Radna Joanna 

Bala. Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 Radnych, nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia jednostkom samorządu 
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terytorialnego pomocy finansowej przeznaczonej na koszty usuwania zniszczeń 

wyrządzonych przez żywioły, druk nr 598. Przechodzimy do punktu 6. O zabranie 

głosu proszę Panią Przewodniczącą Urszulę Kierzkowską.  

 

Urszula Kierzkowska 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Chciałbym przedstawić 

sprawozdanie Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o 

projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

ramach zadania OSP 2021. Przewodniczący Sejmiku na podstawie §10 ust. 1 

Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 

projekt uchwały do Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 

9 września 2021 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania OSP 2021 z 

druku nr 595. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 595?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Stefan Traczyk, 

Pan Radny Konrad Rytel, Pan Radny Leszek Przybytniak, Pan Radny Łukasz 

Kudlicki i Pani Radna Joanna Bala. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach zadań OSP 2021, druk 

nr 595. Przechodzimy do punktu 7. Ponownie proszę o zabranie głosu Panią 

Przewodniczącą Urszulę Kierzkowską.  

 

Urszula Kierzkowska 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Chciałbym przedstawić 

sprawozdanie Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o 

projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy 
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finansowej na doposażenie jednostek OSP. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu 

uchwały na posiedzeniu w dniu 9 września 2021 roku, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielania gminom pomocy 

finansowej na doposażenie jednostek OSP z druku nr 596. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania.  

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 596? 

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Konrad Rytel, Pan 

Radny Wojciech Kudelski, Pan Radny Michał Grodzki, Pani Radna Joanna Bala i 

Pani Radna Urszula Kierzkowska. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 48 Radnych, nikt nie był przeciw, 1 Radny wstrzymał się głos. Stwierdzam, 

że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w 

sprawie udzielania gminom pomocy finansowej na doposażenie jednostek OSP. Druk 

nr 596.  

Przechodzimy do punktu 8. O zabranie głosu ponownie proszę Panią 

Przewodniczącą Urszulę Kierzkowską.  

 

Urszula Kierzkowska 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Chciałbym przedstawić 

sprawozdanie Komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o 

projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia gminom pomocy 

finansowej na wykonanie prac budowlanych w budynkach strażnic jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na 

posiedzeniu 9 września 2021 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielania gminom pomocy finansowej na 

wykonanie prac budowlanych w budynkach strażnic jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnej z druku nr 597.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania.  
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Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 597? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał o się od głosu? Jeszcze Pan Radny Leszek Przybytniak, Pan 

Marszałek Wiesław Raboszuk, Pan Radny Wojciech Kudelski i Pani Radna Joanna 

Bala. Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 51 Radnych, nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielania gminom 

pomocy finansowej na wykonanie prac budowlanych w budynkach strażnik jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych, druk nr 597.  

Przechodzimy do punktu 9. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka Wiesława 

Raboszuka.  

 

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, przedkładam projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków o udzielenie dotacji w 2021 

roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze województwa 

mazowieckiego i przyznania dotacji. W dniu 6 lipca 2021 roku, Sejmik podjął uchwałę 

zmieniającą w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków o udzielenie dotacji w 2021 

roku właśnie na te właśnie prace wyżej wymienione. Zgodnie z uchwałą, dotację z 

budżetu Województwa przyznano 154 podmiotom na łączną kwotę 12 184 000 zł. Po 

podjęciu uchwały zmieniającej rozstrzygnięcie naboru wniosków, wpłynęły 

rezygnacje z przyznanych dotacji, prośby wnioskodawców o zwiększenie 

przyznanych dotacji oraz prośby o wyrażenie zgody na zwiększenie maksymalnego 

procentowego udziału dotacji w całkowitym koszcie zadania. Rezygnacje złożyły 

podmioty: Parafia Rzymskokatolicka p.w. Św. Marcina w Radzanowie, Pani Zofia 

Paczuska i Pan Wojciech Bardowski, to jeden wniosek wspólny Państwa, Państwo 

Beata Agnieszka Warska i Waldemar Wojciech Bańka, Parafia Rzymskokatolicka 

p.w. Św. Ducha w Kadzidle, Parafia Rzymskokatolicka p.w. Św. Krzyża. 

Oszczędności powstałe w wyniku złożonej rezygnacji, a także w wyniku zawarcia 

umów na niższe kwoty dofinansowania, proponuje się przeznaczyć na zwiększenie 

dotacji niżej wymienionym podmiotom:  

Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Św. Antoniego Padewskiego w Ostrołęce, Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Św. Hieronima w Sobowie. 
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Ponadto, proponuje się o wyrażenie zgody na zwiększenie maksymalnego 

procentowego udziału dotacji w całkowitym koszcie zadania, co umożliwi 

przekazanie niżej wymienionym podmiotom pełnej kwoty przyznanej dotacji:  

Parafia Rzymskokatolicka p.w. Św. Mikołaja w Nowym Duninowie oraz Parafia 

Rzymskokatolicka p.w. Zwiastowania Najświętszej Marii Panny w Czerwińsku.  

Dodatkowo na etapie aktualizowania przez wnioskodawców dokumentów 

niezbędnych do zawarcia umów, wystąpiła konieczność dokonania zmian w 

niektórych nazwach zadań i dostosowania ich do faktycznie planowanych prac lub 

robót. Bardzo proszę o przejście do drugiej czytania.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku 599? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Jeszcze Pan Radny Bartosz Wiśniakowski, Pan Leszek Przybytniak... Już 

głosował. I Pani Radna Joanna Bala. Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 51 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków o udzielenie dotacji w 2021 

roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze Województwa 

Mazowieckiego i przyznania dotacji, druk nr 599. 

Przechodzimy do punktu 10. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka Wiesława 

Raboszuka.  

 

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Przedkładam projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad udzielenia i rozliczenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na obszarze województwa mazowieckiego. Od 2022 roku proponuje się 

przeprowadzenie naboru wniosków o udzielenie dotacji na ww. prace w systemie 

elektronicznym. Obecnie obowiązująca uchwała Sejmiku z dnia 18 kwietnia 2011 r. w 
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sprawie zasad udzielenia i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestrów 

zabytków położonych na obszarze województwa mazowieckiego zawiera zapisy, 

które uniemożliwiają obsługę naboru w ww. programie. Aby umożliwić wdrożenie 

naboru w systemie, konieczne jest wprowadzenie zmian w zasadach udzielania i 

rozliczenia dotacji. Ponadto w dotychczasowych zasadach istnieją przepisy 

wymagające drobnych poprawek dzięki czemu, procedura naboru będzie bardziej 

przejrzysta i uporządkowana.  

W związku z powyższym, proponuje się zmianę uchwały obowiązującej od 2011 

roku. Bardzo proszę o przejście do drugiego czytania.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 600? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Jeszcze Pan Radny Leszek Przybytniak. Dziękuję.  

 

Leszek Przybytniak 

Panie Przewodniczący, nie chce mi się otworzyć głosowanie. Jestem za.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze, dziękuję Panie Radny. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało wobec 

tego 49 Radnych, nikt nie był przeciw, 2 Radnych wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

położonych na obszarze Województwa Mazowieckiego, druk nr 600.  

Przechodzimy do punktu 11. O zabranie głosu proszę Panią Marszałek Elżbietę 

Lanc.  
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Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia 

przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej "Mazowsze 2021". W 

§ 1 w uchwale nr 100/21 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 6 lipca 2021 

w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na 

realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury 

Sportowej "Mazowsze 2021", załącznik otrzymuje brzmienie określone w załączniku 

do niniejszej uchwały. Celem zmiany przedmiotowej uchwały jest zaktualizowanie 

listy beneficjentów polegającej na uwzględnieniu formalnie zgłoszonych rezygnacji. 

Tutaj zrezygnowało miasto Mława w kwocie 150 000 zł, gmina Wyszków rezygnacja 

w kwocie 100 000 zł i gmina Sarnaki rezygnacja w kwocie 100 000 zł oraz 

uzupełnienie tej listy o kolejnych beneficjentów, którymi są: Powiat Sokołowski - 

zadanie "Budowa boiska wielofunkcyjnego do siatkówki i koszykówki przy I Liceum 

Ogólnokształcącym w Sokołowie Podlaskim". Wnioskowana kwota 200 000 zł. 

Gmina Bulkowo - zadanie "Oświetlenie boiska wielofunkcyjnego wraz z budową 

siłowni plenerowej na działce o nr ewidencyjnym 232/4 w miejscowości Nowe Łupki". 

Wnioskowana kwota 89 758 zł. Gmina Pułtusk, "Zadaszenie boiska z funkcją 

lodowiska przy Publicznej Szkole nr 4 w Pułtusku". Wnioskowana kwota 200 000 zł 

oraz Gmina Czerwonka, "Modernizacja sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 

w Czerwonce". Wnioskowana kwota 146 401 zł. Dodatkowo zwiększa się wysokość 

pomocy finansowej dla gminy Platerów o kwotę 56 280 zł. Tym samym gmina 

Platerów otrzymuje na realizację zadania "Modernizacja istniejącej bieżni na 

stadionie sportowym w Platerowie" kwotę 156 280 zł. Ponadto dokonuje się korekty 

listy beneficjentów polegającej na zmianie nazw zadań, zgodnie z formalnymi 

wnioskami beneficjentów, a wynikającymi z dostosowania ich do aktualnych 

zakresów rzeczowych. Mając na uwadze powyższe, zachodzi konieczność 

dokonania zmiany załącznika do uchwały celem uzupełnienia listy beneficjentów oraz 

uwzględnienia wnioskowanych przez beneficjentów aktualnych nazw zadań. Tym 

samym kwota dofinansowania w tym projekcie wynosi 31 337 842 zł. Jeśli nie będą 

Państwo Radni mieli uwag, proszę o przejście do drugiego czytania.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Prośba tylko do Członków Zarządu, bo Państwo chyba jesteście 

wspólnie na Jagiellońskiej, żeby był jeden mikrofon tylko włączony. Dobrze? Bo 

pozostali niestety mają pogłos, ewentualnie źle słyszymy Państwa. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Został 

zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu 

uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy 

zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 

druku nr 604? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  

Jeszcze Pan Radny Leszek Przybytniak, Pan Radny Andrzej Bittel.  

 

Leszek Przybytniak 

[dźwięk niezrozumiały] ...Jestem za.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze. Zdaje się, że tam jest jakiś problem z jakością połączenia Panie Radny, bo 

nawet słabo Pana słychać, ale Pan Radny Leszek Przybytniak głosuje za. Dobrze, 

dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 51 Radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia przez 

Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej "Mazowsze 2021", 

druk nr 604.  

Przechodzimy do punktu 12. O zabranie głosu proszę Pana Marszałka Adama 

Struzika. Panie Marszałku, nie słychać Pana. Z tego co tutaj widzę, pan Marszałek 

ma cały czas wyłączony mikrofon tak że... Nie mamy ani wizji, ani fonii.  

Czy członkowie Zarządu?  

 

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, bardzo proszę o chwileczkę cierpliwości. Myślę, że za 

chwileczkę już będziemy. 

 

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

A czy teraz jestem słyszany i widziany?  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Panie Marszałku, teraz Pana na pewno słychać.  

A co do oglądania Pana Marszałka to tu się na razie nic nie zmieniło, z tego co ja 

widzę. Ale słyszymy Pana Marszałka, więc proszę bardzo Panie Marszałku, jesteśmy 

w punkcie 12.  

 

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Proszę o podjęcie uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Różan na zakup nowego, średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Szygi. Władze 

tej gminy wystąpiły z wnioskiem do samorządu Województwa o wsparcie zakupu 

średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla jednostki OSP w Szygach. Ta 

jednostka aspiruje do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, natomiast 

posiada 85- letnią tradycję, natomiast samochód 25-cio letni i wysłużony Jelcz. Do tej 

pory nie była w stanie gmina zdobyć wsparcia z innych źródeł, dlatego ta kwota jest 

znacząca, wynosi 485 000 zł, a koszty nowego samochodu wynoszą około 800 000 

zł. Gmina zadeklarowała pokrycie reszty wkładu z budżetu własnego. Jest to sytuacja 

wyjątkowa. Myślę, że w ramach posiadanych środków na wsparcie dla Ochotniczych 

Straży Pożarnych, powinniśmy takiego wsparcia udzielić. Wnoszę o dwa czytania i 

podjęcie uchwały.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Został zgłoszony wniosek o przyjęcie do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 

sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 605? Czy mogę prosić o planszę do głosowania?  

Tylko coś za... Przepraszam, bo tu nie wszyscy zdążyli zagłosować. Proszę 

Państwa, prośba jeszcze raz o uruchomienie głosowania, dobrze?  

Tak? Czy Panie mogą już nam włączyć to głosowanie? Pani Dyrektor.  

Dobrze proszę Państwa, czyli głosujemy. Kto z Państwo Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 605? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  

Jeszcze Pan Radny Stefan Traczyk, Pan Radny Leszek Przybytniak, Pan Radny 

Tomasz Kucharski, Przewodniczący i Pan Radny Łukasz Kudlicki. 
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Jeszcze Pan Radny Tomasz Kucharski. Już dziękuję, głosował. Pan Radny Stefan 

Traczyk i Pan Radny Łukasz Kudlicki jeszcze. Dziękuję. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 49 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej gminie Różan na zakup nowego, średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Szygi, druk nr 

605.Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 13. O zabranie głosu proszę Panią 

Przewodniczącą Katarzyną Bornowską.  

 

Katarzyna Bornowska 

Dzień dobry. Dziękuję Panie Przewodniczący. Uchwała Sejmiku w sprawie skargi na 

kierownictwo Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych na podstawie 

stosownych przepisów ustawy o samorządzie województwa uznaje się Sejmik 

Województwa Mazowieckiego za niewłaściwy do rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja 

z dnia 4 lipca 2021 roku kierownictwo Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów 

Unijnych. Skargę o której mowa w ust. 1, przekazuje się Marszałkowi Województwa 

Mazowieckiego. Bardzo bym prosiła o dwa czytania.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 601?  

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Jeszcze Pan Radny Stefan Traczyk, 

Pan Mirosław Milewski, Pan Radny Łukasz Kudlicki. Już tylko Radny Łukasz Kudlicki 

i Pan Radny Stefan Traczyk. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 29 

Radnych, 1 Radny był przeciw, 19 Radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że 

Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie skargi na 

kierownictwo Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów Unijnych, druk nr 601.  

Przechodzimy do punktu 14. Informacja Zarządu Województwa Mazowieckiego o 

sytuacji w ratownictwie medycznym na terenie Województwa Mazowieckiego.  

Uprzejma prośba o zabranie głosu przez Pana Marszałka lub wyznaczonego Członka 

Zarządu.  
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Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawię informację o systemie 

Państwowego Ratownictwa Medycznego, ale w kontekście ostatnich zdarzeń 

związanych ze strajkami ratowników medycznych. Prezentacja pokazuje, w jaki 

sposób Państwowe Ratownictwo Medyczne funkcjonuje na Mazowszu. Po pierwsze, 

system Państwowe Ratownictwo Medyczne tworzy się w celu realizacji zadań 

Państwa, polegających na zapewnieniu pomocy każdej osobie znajdującej się w 

stanie nagłego zagrożenia życia zdrowotnego. Planowanie, organizowanie, 

koordynowanie systemu oraz nadzór nad systemem na terenie województwa 

mazowieckiego jest zadaniem Wojewody. Nadzór nad systemem na terenie kraju, 

sprawuje Minister właściwy ds. Zdrowia. Województwo Mazowieckie jest podmiotem 

tworzącym dla: Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego "Meditrans" w 

Warszawie, dla Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej "RM-

MEDITRANS" Stacji Pogotowia Ratunkowego w Siedlcach, dla Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Płocku oraz dla Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej "MEDITRANS OSTORŁĘKA". Poza wyżej 

wymienionymi świadczeniodawcami, dysponentem zespołów ratownictwa 

medycznego realizujących świadczenia w rodzaju ratownictwo medyczne na 

obszarze rejonu operacyjnego, jest Radomska Stacja Pogotowia Ratunkowego w 

Radomiu, dla której podmiotem tworzącym jest miasto Węgrów. W Wojewódzkiej 

Stacji Pogotowia Ratunkowego i Transportu Sanitarnego "Meditrans" w Warszawie, 

w systemie Państwowego Ratownictwa Medycznego, zadanie realizuje 1137 osób, w 

tym personelu znajdują się lekarze - 60 umów cywilnoprawnych, pielęgniarki - 57 

umów cywilnoprawnych, 554 ratowników medycznych, w tym 6 umów o pracę i 548 

umów cywilnoprawnych, 295 kierowców ratowników, w tym 147 umów o pracę i 148 

umów cywilnoprawnych oraz 171 kierowców, w tym 147 umów o pracę i 140 umów 

cywilnoprawnych. W Samodzielnym Publicznym Zakładzie Pogotowia Ratunkowego 

w Siedlcach, w systemie Państwowego Ratownictwa Medycznego, zadanie realizuje 

172 osoby, w tym personelu znajdują się lekarze - 13 umów cywilnoprawnych, 

pielęgniarki - 2 umowy cywilnoprawne i 2 umowy o pracę, 32 ratowników 

medycznych, w tym 25 umów o pracę i 7 umów cywilnoprawnych oraz 123 

kierowców ratowników, w tym 80 umów o pracę i 43 umowy cywilnoprawne. W 

Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Ostrołęce, w systemie 

Państwowego Ratownictwa Medycznego, zadanie realizuje 171 osób, w tym 
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personelu znajdują się lekarze - 23 umowy cywilnoprawne, pielęgniarki - 11, w tym 5 

umów cywilnoprawnych i 6 umów o pracę, 121 ratowników medycznych, w tym 8 

umów o pracę i 113 umów cywilnoprawnych, 16 kierowców ratowników, w tym 16 

umów o pracę. W Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Płocku, 

w systemie Państwowego Ratownictwa Medycznego, zadania realizuje 171 osób, w 

tym personelu znajdą się lekarze - 17 umów cywilnoprawnych, pielęgniarki - 10 

umów o pracę, 163 ratowników medycznych, w tym 57 umów o pracę i 106 umów 

cywilnoprawnych. W Radomskiej Stacji Pogotowia Ratunkowego, zadanie realizuje 

167 osób, w tym personelu znajduje się 18 lekarzy, 5 umów o pracę i 13 umów 

cywilnoprawnych, 28 pielęgniarek - 17 umów o pracę i 11 umów cywilnoprawnych, 57 

ratowników medycznych, w tym 36 umów o pracę i 21 umów cywilnoprawnych, 58 

kierowców ratowników, w tym 52 umowy o pracę i 6 umów cywilnoprawnych oraz 6 

kierowców, w tym 1 umowa o pracę i 5 umów cywilnoprawnych. Świadomie 

przekazujemy dane, bo szczególnie w Meditransie Warszawskim, gros pracowników 

jest zatrudnionych na umowie cywilnoprawnej. Proces zmniejszenia liczby 

dyspozytorni w województwie mazowieckim rozpoczął się w 2011 roku, kiedy z 43 

rejonów, pozostało 29. W 2012 pozostało 6, a w 2017 zmniejszono liczbę 

dyspozytorni do 5, przy jednoczesnym pozostawieniu 6 rejonów operacyjnych.  

Od 1 kwietnia 2021 roku likwidacji uległy dwa rejony operacyjne, obsługiwane przez 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Płocku oraz Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Meditrans w Ostrołęce.  

Dysponenci systemu Państwowe Ratownictwo Medyczne na terenie Województwa 

Mazowieckiego to: Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Warszawie, 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Pogotowia Ratunkowego w 

Siedlcach oraz Radomska Stacja Pogotowia Ratunkowego w Radomiu. Na 

Mazowszu funkcjonują 202 zespoły ratownictwa medycznego, w tym 39 

specjalistycznych oraz 163 podstawowych. I to układa się w następująco: w 

Meditrans Warszawskim, liczba tych zespołów specjalistycznych to jest 11, a 

podstawowych 69, w Siedlcach specjalistycznych zespołów jest 9, podstawowych 35 

i w Radomiu liczba specjalistycznych to 19, a podstawowych 59. Jak wygląda 

finansowanie jednostek systemu. Aktualnie w Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego Meditrans w Warszawie ryczałt za dobo-karetkę wynosi w karetce 

specjalistycznej 4298 zł, w podstawowej 3221 zł. I chcę Państwu powiedzieć, że to 

są kwoty w skali kraju nie najwyższe. W zasadzie jesteśmy w tej skali powiedzmy tak 
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pośrodku. W pozostałych stacjach ryczał za dobo-karetkę wynosi: w tych 

specjalistycznych 4002 zł, w podstawowych 3018 zł. 7 września na wspólnej 

konferencji prasowej, przedstawiciele Ministerstwa Zdrowia Pan Adam Niedzielski i 

Pan Waldemar Kraska, Sekretarz Stanu w Ministerstwie Zdrowia oficjalnie ogłosili 

nową wycenę dobo-karetki, która ma obowiązywać od 1 października 2021 roku. Dla 

specjalistycznej to byłaby kwota 5583 zł, dla podstawowej 4186 zł. W tej chwili 

sytuacja finansowa stacji jest rzeczywiście bardzo trudna. Powiem, że w takim 

medialnym przekazie, w medialnej narracji, pojawiają się informacje, że nasze stacje 

mają zysk. Przede wszystkim to w żadnym wypadku nie jest zysk dlatego, że ten 

dodatni wynik finansowy, na który powołują się przedstawiciele władz państwowych i 

dziennikarze, wynika przede wszystkim ze wsparcia tych naszych stacji pogotowia 

ratunkowego w momencie, kiedy zakupujemy karetki i to są duże kwoty finansowe, 

bądź też przede wszystkim sprzęt. To w takim razie, koszty amortyzacji podnoszą 

jakby dobrą kondycję finansową naszych placówek. Chcę powiedzieć, jak wygląda 

sytuacja naszych Meditransów. Strata ze sprzedaży, jeśli chodzi o Wojewódzką 

Stację Pogotowia Ratunkowego Meditrans w Warszawie, to jest ponad 8 885 000 zł. 

Strata w Meditransie w Siedlcach, to jest ponad 5 000 488 zł, w Samodzielnym 

Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej Wojewódzka Stacja Pogotowia 

Ratunkowego w Płocku - 5 698 000 zł, w Samodzielnym Publicznym Zakładzie 

Opieki Zdrowotnej Ostrołęka, ponad 5 398 000. Od 1 września rozpoczęła się 

ogólnopolska akcja i fala protestów ratowników medycznych, kierowców ratowników 

medycznych oraz kierowców zespołów ratownictwa medycznego w Polsce, w tym w 

poszczególnych stacjach pogotowia ratunkowego na terenie Mazowsza. Pragnę 

podkreślić, że te protesty są o tyle trudne, że nawet w rozmowie ze związkami 

zawodowymi, trudno ustalić partnerów do ewentualnej naprawy sytuacji. Byłam 

razem z Panią Dyrektor Agnieszka Gonczaryk w naszym Meditransie 8. września na 

spotkaniu z dyrekcją oraz związkami zawodowymi. I rzeczywiście wiele razy nawet 

związkowcy mówią, że tutaj uzyskanie wiedzy o tym partnerze, z którym można 

byłoby usiąść do stołu, jest bardzo trudne. Pracownicy zatrudnieni na umowach o 

pracę przedstawiają krótkotrwałe zwolnienia. Chcę podkreślić, że to się dzieje 

rotacyjnie. Często jest tak, że zwolnienie lekarskie jest wykazywane w dniu 

zaplanowanego dyżuru. Absencję zgłaszane są zazwyczaj w dniu, w którym ma się 

rozpocząć dyżur. I w związku z tym, następują problemy z obsadą kadrową i te 

problemy właściwie zmieniają się w ciągu dnia. Spontanicznie podejmowane przez 
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ratowników medycznych działania, nie są możliwe do przewidzenia. Na tym 

spotkaniu, w którym uczestniczyłam ze związkami padły też informacje, że eskalacja 

problemu może nastąpić między 1 października, a 16 października. Problemy jakie w 

tej chwili występują, to głównie w Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego w 

Warszawie oraz w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 

Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego i Transportu Sanitarnego z siedzibą w 

Płocku. I tak, w Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego Meditrans w 

Warszawie powołany został całodobowy sztab kryzysowy w zakresie analizy i 

przeciwdziałania problemom powstającym w związku z akcją ogólnopolskiego 

protestu ratowników medycznych. Prace zespołu mają na celu zapewnienie ciągłości 

działania przed szpitalnych jednostek Systemu Państwowe Ratownictwo Medyczne. 

W kwestii pozyskania i utrzymanie kadry należy zaznaczyć, że stacja prowadzi ciągły 

nabór personelu, w wyniku którego w ostatnim półroczu zwiększyło się zatrudnienie. 

Tylko w sierpniu zostało zawartych 25 nowych umów. Ponadto, w konkursie, w 

którym termin składania ofert wyznaczony został na dzień 3 września 2021, wpłynęły 

4 oferty. W Samodzielnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej Wojewódzkiej Stacji 

Pogotowia Ratunkowego z siedzibą w Płocku, również trwa ciągła akcja rekrutacyjna. 

Protest pracowników wygląda następująco. Najtrudniejsza sytuacja miała miejsce w 

dniach pomiędzy 1-3 września 2021 w Wojewódzkiej Stacji Pogotowia Ratunkowego 

do pracy zgłosiło się wówczas około 150 osób i w tym momencie 30 zespołów 

ratownictwa medycznego nie miało zapewnionej obsady. Natomiast w Płocku 

protestowało 38 ratowników i 1 września, 3 zespoły ratownictwa medycznego nie 

miały zapewnionej obsady. Stan na dzień 13 września wygląda następująco: w 

Meditransie Ostrołęckim, nie pojawiają się braki w obsadzie zespołów ratownictwa 

medycznego. W Stacji Pogotowia Ratunkowego w Siedlcach również nie pojawiają 

się braki. Natomiast jeśli chodzi o Płock, dwóch ratowników uczestniczy w proteście, 

nie wyjeżdża 12 godzinny zespół ratownictwa medycznego typu PS z miejscem 

wyczekiwania w Sochaczewie. W Powiecie Sochaczewskim zabezpieczają 

pacjentów zespół ratownictwa medycznego w Iłowie typu P i zespół ratownictwa 

medycznego w Sochaczewie typu S, czyli podstawowe lub specjalistyczny. 

Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego i Transportu Meditrans w Warszawie, 

obecnie na zwolnieniach lekarskich przebywa 15 pracowników etatowych, 2 zespoły 

ratownictwa medycznego nie wyjechały z powodu braku obsady. Każda dzielnica 

Warszawy na dzień 13 września i na dzień dzisiejszy mamy informację, że ma 
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zapewniony dostęp do zespołów ratownictwa medycznego. Teraz powiem Państwu, 

jak wygląda wsparcie nasze Województwa Mazowieckiego dla stacji pogotowia 

ratunkowego i transportu sanitarnego. To jest wsparcie w postaci darowizn i dotacji. 

Wsparcie, które udzielamy, przede wszystkim w konkretnych programach. I tak 

przede wszystkim realizujemy taki projekt unijny w kwocie 46 249 996,50 zł. 

Pamiętacie Państwo, że w ramach tego projektu, dokonywaliśmy przede wszystkim 

zakupów usług, dezynfekcji, dekontaminacji, utylizacji odpadów medycznych, ale tak 

naprawdę najważniejsze były dodatki specjalne do godziny pracy i te dodatki 

specjalne kształtowały się od 800 zł brutto... Od 600 zł brutto, do 800 zł brutto 

miesięcznie na jeden etat dla personelu medycznego. Znaczy te 800 zł to było dla 

personelu medycznego, 600 zł brutto na jeden etat dla administracji oraz personelu 

pomocniczego. I w tej chwili wyglądało następująco to wsparcie z podziałem na 

poszczególne Meditransy. Jeśli chodzi o Meditrans Warszawski, to była kwota ponad 

18 000 000 zł. Jeśli chodzi o Stację Pogotowia Ratunkowego i Transportu 

Sanitarnego w Siedlcach, to była kwota ponad 5 617 000 zł. Jeśli chodzi o Stację 

Pogotowia Ratunkowego i Transportu Sanitarnego w Płocku, to była kwota ponad 

7 318 000 zł. Jeśli chodzi o Meditrans Ostrołęka to kwota ponad 5 748 000 zł. 

Natomiast Radomska Stacja Pogotowia Ratunkowego w Radomiu, kwota wsparcia 

ponad 9 520 000 zł. W związku z tym, że następuje wzrost zakażeń i realna groźba 

czwartej fali pandemii, na jednym z ostatnich posiedzeń Zarządu podjęliśmy decyzję 

o wznowieniu projektu. Ten projekt został wznowiony do dnia 31 marca 2020 r. Jest 

to bardzo ważna informacja. W związku z tym, że na tym spotkaniu, na którym 

byłyśmy z Panią Dyrektor Gonczaryk, rozmawiając ze związkami zawodowymi, 

powiedzieliśmy jednoznacznie i w ślad za tym poszedł taki komunikat podpisany 

przeze mnie, że od 1 października 2021, wracamy do dodatków covidowych dla 

pracowników stacji pogotowia ratunkowego właśnie w takiej kwocie - 800 zł brutto dla 

ratowników i 600 zł brutto dla personelu, dla administracji i personelu pomocniczego. 

Jak wyglądało wsparcie w kolejnych działaniach. W ramach powyższego projektu, to 

nie tylko pieniądze na inne dodatki covidowe, ale również na zakup potrzebnego 

sprzętu. I tak w ramach tego projektu, zostało zakupionych 37 ambulansów za kwotę 

ponad 22 700 000 zł. Najwięcej ambulansów otrzymała Wojewódzka Stacja 

Pogotowia Ratunkowego i Transportu Meditrans. To jest 15 ambulansów typu C. 

Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego w Płocku - 6 ambulansów typu C, 

Meditrans Ostrołęka - 6 ambulansów, w tym 5 ambulansów typu C, 1 typu B, SP ZOZ 
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Meditrans w Siedlcach otrzymał 5 ambulansów typu C i Radomska Stacja Pogotowia 

Ratunkowego w Radomiu - 6 ambulansów typu C. Ponadto w ramach tego projektu 

dla stacji pogotowia zostały zakupione m.in. aparatura medyczna, środki ochrony 

indywidualnej i dekontaminatory. Stacje pogotowia ratunkowego, dla których 

Województwo Mazowieckie jest podmiotem tworzącym, otrzymują również środki 

finansowe na kształcenie i podnoszenie kwalifikacji osób wykonujących zawody 

medyczne. W roku 2020, ze wsparcia w wysokości 314 540 zł, skorzystały dwie 

stacje pogotowia ratunkowego i transportu sanitarnego. Z kursów i szkoleń 

skorzystało łącznie 159 ratowników medycznych. W 2021 roku, wysokość 

wnioskowanych środków finansowych wynosi 224 900 zł wg planu z kursów i szkoleń 

skorzysta łącznie 366 ratowników medycznych. Najistotniejsze problemy jakie 

pojawiły się w związku z systemem Państwowe Ratownictwo Medyczne zgłaszane 

przez podmioty lecznicze, to oczywiście niedostateczny poziom finansowy. I tutaj 

chcę Państwu powiedzieć jedno, że te kwoty, o których mówiliśmy, czyli kwoty, które 

przypadają na obsługę zespołów zarówno podstawowych, jak i specjalistyczny do tej 

pory, były praktycznie od 10 lat niezmieniane. Ten ryczałt, w takiej kwocie o jakim 

Państwu mówiłam, nie zmieniał się od 10 lat. Teraz ta propozycja Pana Ministra, że 

te kwoty będą zwiększone do 5583 zł dla zespołów specjalistycznych i do kwoty 

4187 zł dla zespołów podstawowych, to jest pierwsza taka decyzja od 10 lat. I teraz 

tak, dotychczasowy wzrost wynagrodzeń dla personelu medycznego były 

realizowane z odrębnego źródła finansowania tzw. zembalowego z Ministerstwa 

Zdrowia. W ciągu ostatnich 5 lat, średnie wynagrodzenie dla medyków wzrosło w 

naszym chociażby Meditransie w Warszawie około dwukrotnie. Pomimo tego, 

dyrekcja Stacji apelowała o zwiększenie finansowania w ratownictwie medycznym 

zarówno do ministra zdrowia, jak Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego. Należy 

podkreślić, że Meditrans w Warszawie jest najbardziej obciążoną jednostką w skali 

całej Polski. Odpowiadamy... Myślę o Meditransie Warszawskim, za realizację aż 8% 

wszystkich zleceń w kraju, co bezpośrednio przekłada się na wyższe kwoty 

udzielania świadczeń zdrowotnych. Niestety te parametry i dane, w żaden sposób nie 

są uwzględniane w kalkulacji stawki ryczałtowej za dobo-karetkę w mieście 

Stołecznym Warszawa. Na tym spotkaniu ze związkami zawodowymi, to właśnie 

przedstawiciele związków optowali za tym, żeby tutaj ze względu na stołeczność, 

jakby uwzględnić inny algorytm, bo te kwoty, które są kwotami w skali całego kraju, 

wyraźnie tutaj nie wystarczają. Pomimo tak trudnej sytuacji, stawki wynagrodzeń dla 
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personelu medycznego w Meditransie w Warszawie należą do najwyższych w 

Polsce. Pojawiają się też właśnie media.... Jeszcze raz podkreślę, że w tej narracji 

medialnej, pojawiają się te informacje o tym, że my mamy ten zysk. Ten zysk jest 

oczywiście wirtualny. Jeszcze raz mocno podkreślę, że ten zysk wynika tylko ze 

względu na amortyzację. Im więcej kupujemy sprzętu dobrego, im więcej zakupujemy 

karetek, które są bardzo drogie, to ten zysk wirtualny pojawia się w większej kwocie. 

Oczywiście pracownicy też ratownicy i pracownicy nie do końca rozumieją pewnie te 

zawiłości takie finansowe, w związku z tym też pewnych rzeczy nie rozumieją. Na 

tym spotkaniu postarałam się porozmawiać ze związkami, przedstawić im faktyczną 

sytuację. I tak jak mówię, uznali Państwo, że ten komunikat, komunikat, który jest 

jednoznaczny, że od 1 października, wracamy do wypłat dodatków covidowych, że 

dokonujemy zakupu sprzętu, że podejmiemy działania, które mają ich pracę ułatwić, 

ale przede wszystkim będzie to praca dla ratowników bardziej bezpieczna, bo między 

nimi te środki ochrony osobistej. To są te działania, z którymi Samorząd 

Województwa Mazowieckiego może pójść na rzecz ratowników medycznych i tych 

wszystkich, którzy pracują w stacjach Państwowego Ratownictwa Medycznego. 

Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję Pani Marszałek. Prośba o wyłączenie mikrofonu Pani Marszałek. Czy ktoś z 

Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Proszę 

bardzo, Pan Radny Krzysztof Żochowski.  

 

Krzysztof Żochowski 

Dziękuję uprzejmie. Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Bardzo 

dziękuję za to ważne wystąpienie, które przyniosło bardzo dużo istotnych informacji, 

bardzo ważnych, pozwalających kolegom, którzy mają mniejsze doświadczenie w 

pracy państwowego ratownictwa medycznego dowiedzieć się, jak to ratownictwo 

działa, również pewnie widzom w naszej sesji, którzy korzystają z możliwości 

obserwowania przez internet. Natomiast poza tymi informacjami, które były, jest 

szeroki obszar informacji, których nie było i boleję, że Pani Marszałek nie odniosła 

się do tego, że Meditransanom mazowieckim, dla których organem prowadzącym 

są... Te 4 stacje, dla których organem prowadzącym jest Samorząd Województwa 

Mazowieckiego, pomagają również SPZOZ-y powiatowe. I tak w rejonie siedleckim 
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zarówno SPZOZ w Garwolinie, jak i SPZOZ w Węgrowie, są podwykonawcami i 

również swoją pracę wykonujemy. Tego z wypowiedzi Pani Marszałek niestety nikt 

się nie mógł dowiedzieć. Również w innych obszarach Mazowsza prowincjonalnego, 

jest jeszcze wiele miejsc, gdzie również stacje powiatowe pracują jako 

podwykonawcy dla Meditransów Wojewódzkich. Nic nie wiemy, czy tam są strajki, 

czy one pracują prawidłowo, czy nieprawidłowo, jakie wsparcie ze środków 

mazowieckich do tej pory dostały, czy w nowych, że tak powiem rozdaniach, które 

Zarząd Województwa Mazowieckiego planuje będą uwzględnione. I bardzo proszę 

Panią Marszałek o uzupełnienie wypowiedzi w tym zakresie. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę bardzo, Pan Radny Wojciech Zabłocki.  

 

Wojciech Zabłocki 

Dziękuję uprzejmie. Ja mam takie pytanie takie pytanie. W ogóle na wstępie dziękuję 

za to, że dostałem informacje, które też się odnosiły do mojej interpelacji, którą 

niedawno złożyłem. Tam szereg pytań było odnośnie także tej uchwały Zarządu 

wykazującej ten 6 000 000 zł zysk. Bo to związki zawodowe rzeczywiście się tym 

interesowały. I jakby z tej uchwały, z tego dokumentu rzeczywiście wynika, że to 

bilans zysków-strat na plus. Niemniej cały czas niepokoi to, ja też od wielu miesięcy 

to podnoszę, że na Mazowszu mamy jedną z najniższych stawek w kraju jeśli chodzi 

o pensje ratowników medycznych. Są takie sytuacje mi znane nawet, że ratownicy z 

Warszawy przenieśli się do Łodzi i dojeżdżają po prostu na swoje dyżury do Łodzi, 

bo im się to bardziej opłaca i tam mają najlepsze stawki, co jest na pewno czymś, co 

trzeba zmienić. Rozumiem, że od 10 lat nie były te stawki ratownikom medycznym, 

kierowcom podnoszone. Natomiast chciałem się zapytać, nie wiem, czy dzisiaj 

uzyskam odpowiedź na to pytanie jak nie, to poproszę na piśmie może w ramach 

uzupełnienia też interpelacji, którą kierowałem, jak się kształtowały pensje 

kierownictwa chociażby Meditransu w naszej stacji warszawskiej. Bowiem z tego co 

wiem, jednak jest duży przyrost administracji, jest wielu dyrektorów, kierowników, 

którzy mają bardzo wysokie pensje. One jeszcze wzrastały w międzyczasie i to było 

nieadekwatne do tego, że te pensje jednak ratowników, personelu stoją w miejscu. 

Druga sprawa, to chciałem się zapytać, czy były jakieś rozmowy i czy było jakieś 

wsparcie ze strony Urzędu Wojewódzkiego podczas tych strajków? Bo tak jak się 
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dowiedzieliśmy, momentami połowa wszystkich załóg nie wyjeżdżała w kolejnych 

dniach, to też było blisko 40% i czy było jakieś wsparcie ze strony Urzędu 

Wojewódzkiego, czy było ze strony w ogóle administracji centralnej? Bo z tego co 

wiem, to było, ale chciałbym to jakby potwierdzić, czy taka sytuacja miała miejsce. 

Jeszcze kolejna rzecz, chciałem dopytać o taką sytuację, która miała miejsce. 

Interwencję 3 września br., kiedy to śmigłowiec LPR lądował na Placu Konstytucji na 

ul. Marszałkowskiej. Jaka była przyczyna tej interwencji? Czy to wynikało z tego, że 

rzeczywiście brakowało załóg w obsadzie, czy to była jakaś sytuacja taka technicznie 

tego wymagająca? Bowiem z tego co wiem, to godzina lotu śmigłowca to jest ponad 

10 000 zł, koszt jednej karetki 150,00 zł za godzinę, więc chciałem też się upewnić, z 

czego to wynikało, czy to była sytuacji właśnie technicznie nadzwyczajna w ramach 

akcji ratowniczej? Czy to też było jakby uciekanie się do lotnictwa LPR-u z tego 

względu, że brakowało karetek. To tyle na tą chwilę.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę bardzo Pan Radny Krzysztof Strzałkowski. A Panią Marszałek proszę o 

przygotowanie się do udzielenia odpowiedzi Państwu Radnym. Dobrze? proszę 

bardzo, Pan Radny Krzysztof Strzałkowski. Panie Radny, nie słyszymy Pana.  

 

Krzysztof Strzałkowski 

Teraz powinno być lepiej. Mam nadzieję, że jestem słyszany. Pani Marszałek, Panie 

Marszałku, panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Nie ukrywam, że gdy słucham 

wypowiedzi Państwa Radnych z opozycji, którzy reprezentują ugrupowania aktualnie 

rządzące krajem, to rośnie we mnie oburzenie. Planowałem w ogóle nie zabierać 

głosu w tej dyskusji, ale jednak nie mogę pozostawić bez komentarza próby przejścia 

do porządku dziennego nad tym, co się stało z ratownictwem medycznym na 

Mazowszu z początkiem tego roku, a tak naprawdę na przełomie roku zeszłego roku 

i roku obecnego. A mianowicie całkowitą odpowiedzialność za dysponowanie, za 

funkcjonowanie dyspozytorni pogotowia ratunkowego na Mazowszu, przejął 

wojewoda mazowiecki. I chcę to zaznaczyć, że w sytuacji, w której to w innych 

regionach pokazano, pokazali również wojewodowie reprezentujących rząd Prawa i 

Sprawiedliwości, że można jednak się porozumieć i nie stwarzać takich niepewnych 

sytuacji dla życia i zdrowia pacjentów. Na Mazowszu przekazano, wojewoda przejął 

w pełni zadania dyspozytorni i pytania, dlaczego na ulicach Warszawy lądowały 
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śmigłowce lotniczego pogotowia ratunkowego, powinny być kierowane właśnie do 

pana wojewody, który jest dysponentem, odpowiada za ratownictwo medyczne, 

odpowiada za prowadzenie dyspozytorni konkretnie pogotowia ratunkowego od 

1 stycznia. Więc próby jakby wiązania Samorządu Województwa Mazowieckiego, czy 

Meditransu Warszawskiego z sytuacją, która zaistniała, z lądowaniami, czy 

dysponowaniem lądowania pogotowia ratunkowego lotniczego, jest przynajmniej 

próbą wprowadzenia opinii publicznej w błąd. Ale takich sytuacji było znacznie 

więcej. I to nie tylko w ostatnich tygodniach, kiedy to mieliśmy do czynienia z 

obiektywną sytuacją zwolnień lekarskich protestujących ratowników, ale także 

wcześniej, kiedy to wszyscy pamiętamy sytuację z np. Ostrołęki, gdzie dysponowano 

lądowanie śmigłowca lotniczego pogotowia ratunkowego w Ostrołęce do pacjentki, 

do której to dojechała już karetka pogotowia ratunkowego całkowicie na ziemi. Więc 

pytanie, czy w tamtym przypadku, zadawał Pan Radny jak rozumiem panu 

wojewodzie pytania, dotyczące kosztów. Zwracam się tutaj do Pana Radnego 

Zabłockiego, kosztów takiego działania. Ale do rzeczy. Znaczy... Bardzo się 

bulwersuj również sytuacją, w której to przedstawiciele rządu, przede wszystkim 

Ministerstwa Zdrowia, bo tutaj pan wojewoda, trzeba przyznać, wypowiadał się w 

sposób bardzo wyważony, epatowali w mediach sytuacjami, w których to ratownicy 

domagają się dodatkowych wynagrodzeń, Meditranse mają dodatnie wyniki 

finansowe, a środków dla ratowników w tychże budżetach nie ma. Po pierwsze, 

przedstawiciele rządu mylili pojęcia, tak jakby chyba na tym stanowisku jakaś 

elementarna wiedza z zakresu rachunkowości powinna obowiązywać. Przecież 

doskonale Ministerstwo Zdrowia wie o tym, że w takich podmiotach jak Meditranse, 

bardzo poważną pozycją, która wpływa na ich stan finansów jest np. amortyzacja. I 

gdy przybywa sprzętu ratowniczego, zakupionego zresztą w większości ze środków 

europejskich, to ta amortyzacja wpływa na sytuację finansową podmiotu. Ale też 

przedstawiciele rządu epatowali przysłowiowym pół miliardem złotych, który został 

przekazany już tutaj zaraz dla ratowników, a ratownicy tych pieniędzy nie zobaczyli. 

A przecież kryzys, czy zniecierpliwienie bardzo potrzebnych kadr medycznych, które 

to stoją tak naprawdę w pierwszym szeregu walki z koronawirusem i ponoszą 

osobiste ryzyko, wynika przede wszystkim z tego, że przestano wypłacać dodatki 

covidowe, których to przecież to wypłacania nie zatrzymał pan marszałek, dyrektor 

Meditransu, o którego pensję pyta Pan Radny Zabłocki, a zatrzymał właśnie rząd. Po 

drugie, to przecież wspomniane 500 000 000 zł nie jest przeznaczone na 
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uruchamianie dodatkowych wynagrodzeń covidowych, a jedynie pokrywa niewielką 

waloryzację wynagrodzeń, na którą zresztą Meditransów nie stać, którą to 

zagwarantowano ustawowo latem tego roku. Więc mówienie, że to są środki, które 

powinny być jakoś skonsumowane na dodatkowe podwyżki, ponad te, które to 

ratownicy dostali, też jest po prostu niegodziwością. Więc życzyłbym sobie, żeby 

rząd wziął wreszcie odpowiedzialność za finansowanie ratownictwa medycznego, bo 

na dzień dzisiejszy, przyjął na jedynie funkcjonowanie dyspozytorni pogotowia 

ratunkowego. Funkcjonują one jak pokazują przykłady z zaangażowaniem LPR-ów w 

sposób tez bardzo wątpliwy, ale jakby liczenie środków finansowych budżetach, czy 

w kieszeniach samorządów, jest po prostu niegodziwe i pozbawione jakby 

merytorycznego uzasadnienia. I ostatnia sprawa. Każdy, kto, choć trochę dotknął 

ratownictwa medycznego wie, że już dzisiaj te zagwarantowane ponoć na konferencji 

prasowej, bo Meditranse nie zobaczyły, czy ratownicy jeszcze nie zobaczyli tych 

pieniędzy, te dodatkowe środki, czy zwiększenie kwoty za gotowość karetki, już 

dzisiaj dyrektorzy Meditrans mówią, że nie pokrywają rzeczywistych kosztów 

funkcjonowania ratownictwa. I żeby zabezpieczyć je na prawdziwie europejskim 

poziomie, powinny już dzisiaj być dwukrotnie większe. Czyli nie 5000 zł, a 10 000 zł. 

Dziękuję bardzo.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Ja poproszę teraz Panią Marszałek o odpowiedź na pytania zadane 

przez Państwa Radnych. Potem tu widzę jeszcze jest sporo zgłoszeń do dyskusji, 

więc po kolei będę Państwu Radnym udzielał głosu. Ale zanim udzielę głosu Pani 

Marszałek, chciałem właściwie w jednej kwestii zapytać, bo dzisiaj mamy w jednej z 

gazet kolejny artykuł o sytuacji w warszawskim Meditransie. Czy Zarząd tę sytuację 

tutaj monitoruje i te ewentualne... Czy próbuje jakoś może łagodzić te spory, które się 

pojawiają pomiędzy ratownikami, a kierownictwem Meditransu warszawskiego 

łagodzić, rozwiązywać, zwłaszcza, że pewnie wszyscy spodziewamy się, że ta 

sytuacja epidemiologiczna będzie się zapewne pogarszała, a pomoc medyczna 

pewnie będzie potrzebna coraz większej liczbie mieszkańców naszego województwa. 

Więc tak jak Pani Marszałek mówiła w swoim wystąpieniu, to przygotowanie się do 

tego pogorszenia się sytuacji epidemiologicznej jest niezbędne i dobrze, żeby było 

jak najszybsze. Więc tutaj pytanie o to, jak Zarząd monitoruje tą sytuację i czy można 

coś zrobić, żeby ci ratownicy medyczni byli usatysfakcjonowani pracą, czy też pracą 
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na zlecenie Meditransu w przypadku kontraktów. To jest jedna kwestia. A druga 

kwestia, chciałem się odnieść do wystąpienia jednego z Państwa Radnych dotyczące 

lądowania helikopterów LPR-u. Ja myślę, że to jest dobra okazja proszę państwa, 

żeby podziękować także Pani Minister Ewie Kopacz, potem Pani Premier Ewie 

Kopacz za to, że te helikoptery są i mogą w takich chociażby w sytuacjach 

transportować ludzi potrzebujących pilnej pomocy medycznej. To są helikoptery 

kupione proszę państwa, bodajże umowa była w 2009 roku. Dokupione jeszcze był 

potem w roku 2015 i od tamtej pory latają i transportują tych, którzy potrzebują pilnej 

pomocy medycznej. I bardzo dobrze, że zostały kupione wtedy, bo obawiam się, że 

gdyby miały być kupione w ostatnich latach, to pewnie by się skończyło na 

boeingach, salonkach stojących gdzieś tam na lotnisku albo doposażanych w 

nieskończoność dla rządu. Tak że przy tej okazji dziękuję za to, że chociażby w tak 

nadzwyczajnej sytuacji te helikoptery mogły udzielić pomocy potrzebującym. Proszę 

bardzo....  

 

Artur Czapliński 

W ogóle Pana nie było prawie. Ja nie wiem, czy tylko ja mam problem. Jak prowadzi 

Pan obrady, to słychać dosyć dobrze, a teraz ja słyszałem może 30% tego, co Pan 

powiedział.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Być może Panie Radny, nie chciał Pan akurat słuchać tego, co mówię. Proszę 

bardzo...  

 

Artur Czapliński 

Nie wiem co Pan powiedział, wiec nie wiem czy chciałem, czy nie chciałem. 

 

Wojciech Zabłocki 

Panie Przewodniczący, na prawdę nie była Pana słychać. Ja słyszałem może 20%.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę bardzo Pani Marszałek o udzielenie odpowiedzi.  
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Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, zacznę od ostatniej uwagi Pana Przewodniczącego o sytuacji 

w Meditransie warszawskim. Tak, my monitorujemy te rozmowy, trudne rozmowy 

pomiędzy dyrekcją a ratownikami. Tak jak mówiłam, jesteśmy w kontakcie ze 

związkami zawodowymi. To ostatnie spotkanie, w którym uczestniczyłam, Pani 

Dyrektor Agnieszka Gonczaryk odbyło się 8 września. Zacznę od odpowiedzi na 

pytanie, które zadał Pan Radny Żochowski. Otóż rzeczywiście tę informację, którą 

przygotowaliśmy dla Państwa, to była informacja, która była przygotowana o 

Mediatransach, które działają w naszym obszarze. Oczywiście w ramach tej 

działalności, SP ZOZ powiatowe też pomagają stacje powiatowe, podwykonawcy też. 

Oczywiście takiego wsparcia też udzielamy tylko, że ta informacja dotyczyła jakby 

głównie dotyczyła sytuacji w naszych Meditransach, w naszych stacjach pogotowia 

ratunkowego pokazująca, jakie były problemy. A problemy były takie, jak Państwu 

przedstawiłam. Tak naprawdę w Ostrołęce nie było większych problemów, w 

Siedlcach też nie. Problemy z wyjazdem pojawiły się w Płocku. I oczywiście 

najtrudniejsze w Warszawie i ten najgorszy okres Warszawy to był pomiędzy 1-3. 

września, kiedy około 150 ratowników uczestniczyło w strajku. Jeżeli będą potrzebne 

Państwu takie szczegółowe informacje jak ta sytuacja pogłębiona wynika to... 

Przygotuję taką informację i jeszcze przed sesją 12-tego Państwu tę pogłębioną 

informację przedstawię. Kolejne wątpliwości, które się pojawiają, jak kształtują się 

pensję w naszych stacjach pogotowia ratunkowego. Kochani, to nie jest tak, jak 

powiedział kolega Radny, że to są jedne z niższych stawek. Wręcz przeciwnie, 

sprawdziliśmy to. Mamy twarde dane, że nasze stawki, szczególnie tutaj w 

Meditransie czy warszawskim, czy siedleckim, ostrołęckim, są zdecydowanie wyższe 

niż w innych województwach, a chcę powiedzieć, że z kolei jeśli chodzi o dobo-

karetki, to te kwoty są praktycznie tak nieco, nie należą do najwyższych. Tak 

powiem. Na pewno nie należą do najwyższych w skali kraju. Teraz tylko o tych 

wynagrodzeniach powiem już bardziej szczegółowo. Jeśli chodzi o Siedlce, to one 

się kształtowały następująco. Może zacznę od Warszawy. W Warszawie lekarz 

średnio zarabia 90 zł, przy czym są też maksymalne 110 zł/h, a minimalny 65 zł/h. 

Pielęgniarka zarabia średnio 41 zł/h, maksymalnie 47 zł/h, minimalnie 34 zł/h. 

Ratownik medyczny w Meditransie warszawskim zarabia średnio 41 zł, maksymalnie 

47 zł/h, minimalnie 32 zł/h. Kierowca ratownik zarabia 45 zł, a kierowca 22 zł. Jeśli 

chodzi o Siedlce, średnia kształtuje się następująco: lekarz 94,50 zł, maksymalnie 



 

27 
 

120,00 zł, minimalnie 69,00 zł, pielęgniarka zarabia średnio 37,54 zł, maksymalnie 

41,00 zł, minimalnie 34,00 zł, ratownik medyczny zarabia średnio 37, 54 zł, 

maksymalnie 41,00 zł, minimalnie 34,00 zł, kierowca ratownik zarabia średnio 39 zł, 

maksymalnie 41,00 zł, minimalnie 37,00 zł. Jeśli chodzi o Ostrołękę, stawki kształtują 

się następująco. Lekarz średnio zarabia tam 95,00 zł, maksymalnie 110 zł, 

minimalnie 80 zł/h, pielęgniarka zarabia średnio 39,50 zł, maksymalnie 43,00 zł, a 

minimalnie 36,00 zł, ratownik medyczny zarabia średnio 39,50 zł, maksymalnie 43,00 

zł, minimalnie 36,00 zł, kierowca ratownik zarabia 40 zł/h. Jeśli chodzi o stację 

pogotowia ratunkowego w Płocku, za godzinę lekarz zarabia średnio 82,50 zł, 

maksymalnie 90,00 zł, minimalnie 75,00 zł, ratownik medyczny średnio zarabia 37,00 

zł, maksymalnie 39,00 zł, minimalnie 35,00 zł. Jeśli chodzi o Mediatrans w 

Warszawie, wynagrodzenie zasadnicze brutto pracowników brutto wynosi 

następująco: ratownik medyczny zarabia 3780 zł, kierowca ratownik zarabia średnio 

3927 zł, kierowca zarabia 2 500 zł. W stacji nie pracują lekarze oraz pielęgniarki na 

umowę o pracę. Jeśli chodzi o Siedlce, pielęgniarka zarabia średnio 4347 zł, ratownik 

medyczny średnio 3829 zł, kierowca ratownik średnio 3979 zł. W stacji pracują 

lekarze na umowę o pracę. Z kolei w Ostrołęce średnio wygląda następująco: 

pielęgniarka 6322 zł, ratownik medyczny średnio 6301 zł, kierowca ratownik średnio 

5230 zł. Jeśli chodzi o Płock. Pielęgniarka średnio zarabia tam 4471 zł, ratownik 

medyczny średnio 4670 zł, a kierowca ratownik średnio 4711 zł. Wynagrodzenie 

brutto ze wszystkimi dodatkami pracowników stacji zatrudnionych na umowę o pracę 

kształtują się jeszcze inaczej, bo te kwoty są następujące: Meditrans w Warszawie, 

ratownik medyczny średnio zarabia 6119 zł, kierowca ratownik średnio 7742 zł, 

kierowca 3748 zł. W stacji nie pracują lekarze oraz pielęgniarki na umowę o pracę. 

Jeśli chodzi o Meditrans w Siedlcach, średnio pielęgniarka w Meditransie w 

Siedlcach zarabia ponad 10 000 zł, bo to jest 10 963 zł, ratownik medyczny średnio 

7700 zł, kierowca ratownik zarabia średnio 7700 zł. W stacji nie pracują lekarze na 

umowę o pracę. Jeśli chodzi o Meditrans Ostrołęka, średnio ta umowa o pracę 

wygląda następująco: pielęgniarka zarabia 5559 zł, ratownik medyczny kwotę 

7468 zł, kierowca ratownik średnio 7192 zł.  

W Płocku sytuacja wygląda następująco: pielęgniarka zarabia średnio 8218 zł, 

ratownik medyczny średnio 8204 zł, a kierowca ratownik średnio 8517 zł. A więc 

Kochani, to wcale nie wygląda tak, jak próbuje się ten obraz przedstawić, że 

ratownicy medyczni w naszym województwie zarabiają, czy pracujący lekarze 
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znacznie niżej niż w innych województwach. To po prostu jest nieprawda. Dane są 

oficjalne, można to sprawdzić. Jeśli chodzi o pensję dyrekcji powiem tak, te pensje 

nie są w jakiś sposób wyjątkowo kreowane, kształtowane. One są podobne w 

stacjach pogotowia ratunkowego jak na naszych placówkach zdrowia. Jeśli chodzi o 

załogi LPR. Rzeczywiście chcę Państwu jeszcze raz mocno powiedzieć, że to 

dyspozytorzy, to dyspozytorzy tak je kierują. Oczywiście była sytuacja wtedy taka 

ekstremalna, kiedy chodzi o stację pogotowia ratunkowego Meditrans w Warszawie, 

nie pracowało około 150 ratowników. W związku z tym, rzeczywiście sytuacja była 

podbramkowa, bo były zmniejszane składy załogi, ale jednocześnie Pan Dyrektor 

Bielski zwrócił się do Pana Wojewody o wsparcie i tutaj rzeczywiście byli 

dysponowani żołnierze do obsługi karetek. Powiem tak, naprawdę Szanowni 

Państwo taka narracja, gdzie próbuje się pokazać, że wyjątkowe tutaj działania 

niekorzystne ze strony Samorządu Województwa jest dla nas krzywdząca. Ja chcę 

jeszcze raz mocno podkreślić, absolutnie to co robimy, czyli te gigantyczne kwoty 

finansowe, które służą przede wszystkim też ratowaniu życia ludzkiego, bo przecież 

te specjalistyczne karetki, to nasz wysiłek, nasz projekt unijny, który dedykujemy dla 

ratownictwa. To też specjalistyczne urządzenia, to też środki ochrony osobistej. To 

są te nasze działania, które kierujemy do ratowników medycznych. To też dodatki 

covidowe. Ta decyzja z jednego z ostatnich zarządów, że ten projekt covidowy 

przedłużamy do 31 marca 2022 roku, to też właśnie taki ukłon do tego, żeby jednak 

wrócić ze strony tego projektu i te dodatki covidowe pracownikom przekazywać. Jak 

koleżeństwo Radni zwróciliście uwagę, na dzień 13-tego września, jeśli chodzi o 

liczbę osób ratowników strajkujących zarówno w Meditrasie w Płocku, jak i w 

Warszawie, ona jest zdecydowanie niska. W związku z tym, na ten moment sytuacja 

nie jest tak dramatyczna jak była pomiędzy 1-3 września. Natomiast ja zobowiązałem 

się na spotkaniu właśnie ze związkami zawodowymi w Meditransie, że przygotujemy 

taki komunikat związany z tym, że te dodatki zaczynamy przekazywać od 

1 października. Jeszcze druga rzeczywiście mocna informacja. Oczywiście mówimy 

tutaj cały czas o zysku, o wyniku bilansowym. Ten wynik finansowy tak niestety 

wygląda, że w momencie, kiedy dokonujemy zakupu drogiego sprzętu, pojawiają się 

takie kwoty. Ale to tak dla... mówimy wprost, że to jest tylko jako wynik bilansowy, 

natomiast fizycznie te środki się oczywiście w naszych stacjach pogotowia 

ratunkowego nie pojawiają. Próbujemy mówić jednym głosem, że te nakłady tak jak 

Państwu przedstawiłam, w ciągu 10 lat nie był zwiększany ryczałt na dobo-karetkę. 
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W związku z tym, trudno powiedzieć, że w tym czasie Szanowni Państwo, zmieniły 

się koszty, na co zwracali mi uwagę w Meditransie warszawskim. Chociażby ze 

względu na teren, jaki obsługuje Meditrans warszawski. My mamy zwiększone koszty 

bieżące chociażby z utrzymaniem stacji wyczekiwania, ze zwiększoną liczbą tych 

stacji wyczekiwania, koszty wynajmu tych miejsc w Warszawie i wokół Warszawy są 

zdecydowanie droższe. Tych miejsc jest więcej, w związku z tym, też te koszty 

bieżące nie tylko z wynajmu, ale takie bieżącego utrzymania są zdecydowanie 

wyższe. W związku z tym, mając tę wycenę taką, jaką mamy, która nie jest 

odpowiedzialnie mówię, nie jest najwyższa w Polsce za dobo-karetkę, a ponosząc te 

dodatkowe koszty z racji społeczności i tak jak mówię, utrzymywania wielu miejsc 

wyczekiwania i tych kosztów związanych z tymi miejscami wiadomo, że później te 

pobory kształtujemy tak jak to jest możliwe.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję Pani Marszałek. Szanowni Państwo Radni za moment albo też już Państwo 

powinni otrzymać tą prezentację, którą Pani Marszałek omawiała na początku tego 

punktu. Prośba także o przesłanie dodatkowych informacji które Pani Marszałek 

podała tak, żeby Państwo Radni mieli pełną wiedzę także w formie pisemnej. Proszę 

Państwa, teraz udzielę głosu w pierwszej kolejności tym Radnym, którzy do tej pory 

nie zabierali głosu w tym punkcie. Proszę bardzo, Pan Radny Artur Czapliński.  

Czy Pan Radny zabierze głos? 

 

Artur Czapliński 

Panie Przewodniczący, przepraszam bardzo. Czy mnie słychać?  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, słychać Pana. Proszę bardzo.  

 

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję. Ja Pana w ogóle znowu nie słyszałem, ale domyśliłem się, że to 

chodziło o mnie. Szanowni Państwo, ja na kanwie tej dyskusji chciałbym zapytać, co 

się dzieje w Szpitalu Wojewódzkim w Płocku? Bo ludzie tutaj na naszym terenie są 

wstrząśnięci, zaniepokojeni. To naprawdę tutaj to, co dochodzi do nas co jest w tym 

szpitalu, konferencja prasowa dyrektora, jakieś znaczenie nagród za znalezienie 
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lekarzy, informację, że pacjenci z zawałami serca nie będą leczeni w Szpitalu 

Wojewódzkim w Płocku, lekarzy... Nie wiem w jakiej liczbie, ale dochodzących do 

kilkunastu, do kilkudziesięciu osób składają wypowiedzenia z pracy, możliwe 

zamknięcie oddziałów nie tylko kardiologii, ale też innych oddziałów. I proszę 

Państwa, ja nie chcę, już mi się nie chce brać udziału w dyskusji, czy to wina rządu, 

czy samorządu, bo to możemy się tak przepychać o ten problem do końca kadencji i 

na każdym, czy to pogotowie, czy szkoła, czy coś i będziemy taką szarpankę 

stosowali. Ja powiem rządu, ktoś powie samorządu i tak się będziemy przepychać. 

To jest szpital prowadzony przez Samorząd Województwa Mazowieckiego i żądam 

odpowiedzi natychmiastowe na pytanie i ratowania sytuacji w tym szpitalu, bo ludzie 

panikują. Bardzo dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę bardzo, Pani Radna Dorota Stalińska.  

 

Dorota Stalińska 

Chciałam powiedzieć odnośnie wypowiedzi Pana Radnego Strzałkowskiego, że w 

pełni się zgadzam z tą wypowiedzią, popieram ją, mogę się pod tym podpisać. 

Uważam, że wielce jestem oburzona i wielce niestosowne jest kreowanie w opinii 

publicznej ratowników jako pazernych, pazerną grupę zawodową, które zamiast 

ratować ludzi, walczy o swoje własne pieniądze. Oni walczą przede wszystkim o 

godność tego zawodu również. I informacja w momencie, kiedy strajkują ratownicy, 

że mogą sobie zastrajkować, bo wojsko wyślemy do karetek, jest po prostu dla mnie 

żenująca i powinniśmy zrobić wszystko jako samorząd, żeby chronić tych ludzi, 

którzy po prostu nie niezwykle, niewiarygodnie ofiarnie jednak pracują za pieniądze 

ciągle, ciągle, ciągle za małe.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę Pan Radny Wojciech Zabłocki.  

 

Wojciech Zabłocki 

Dziękuję uprzejmie. Wniosłem o zabranie głosu ad vocem, więc najpierw się odniosę 

do wypowiedzi Pana Radnego Krzysztofa Strzałkowskiego więc powiem tak, kolega 

radny przyzwyczaił nas do tego, że każdą właściwie dyskusję, szczególnie tą 
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niewygodną dla władz samorządowych Mazowsza potrafi sprowadzić na kanwę 

sporu PiS- Platforma, ale jednak ja będę podtrzymywał moje pytania i nie zgodzę się 

z tym, że niestosowne, czy oburzające jest pytanie o to, jakie są wynagrodzenia dla 

kierowników Meditransów w Warszawie ani o to, jak liczne jest kierownictwo, jak te 

płace się zmieniały w ciągu najbliższych lat, bo jesteśmy organem kontrolnym jako 

Sejmik i taka jest nasza rola, żeby pilnować tych finansów, tych wydatków, więc 

podtrzymuję to pytanie. Mam nadzieję, że jak nie dzisiaj ustnie, to przynajmniej na 

piśmie je dostanę w najbliższym czasie, z uwzględnieniem zmian płacy, wydatków 

ponoszonych na obsługę, na koszty pracownicze kierownictwa i administracji właśnie 

w przeciągu ostatnich 10 lat. Dalej, po kolei. Dziękuję Pani Marszałek za informację i 

potwierdzenie. Rzeczywiście było wsparcie ze strony Urzędu Wojewódzkiego i ze 

strony wojska w uzupełnieniu tych braków. To absolutnie nie może być traktowane 

jako jakaś groźba, czy jako jakaś rozgrywka. Po prostu wojsko pozwoliło zachować 

ciągłość obsługi karetek pogotowia i załóg, które ratowały życie mieszkańcom 

Warszawy i okolic, więc na pewno to było kluczowe i nie sposób uznać tego za jakąś 

złą wolę, a wręcz za ogromne wsparcie dla naszego samorządu. I dalej przechodząc 

do najbardziej interesującego nas punktu o którym dyskutujemy, czyli stawek dla 

załóg, dla kierowców, dla ratowników. Więc ja się cieszę, że to nie są najniższe 

stawki w naszym kraju, ale dalej będę tutaj przypomniał, że skoro są ratownicy, a ja 

znam takich przypadków kilka, którzy zwolnili się z meditransu warszawskiego i w tej 

chwili pracują w wojewódzkie łódzkim. Dojeżdżają do tego województwa, tam pracują 

i mają znacznie wyższe stawki, to znaczy, że coś jest inaczej zorganizowane. Nie 

sposób też to zrzucić na przepisy prawa czy na to funkcjonuje rząd, czy jak 

funkcjonuje system centralny, bowiem te same przepisy krajowe obowiązują zarówno 

marszałka Województwa Mazowieckiego, jak i marszałka Województwa Łódzkiego 

[dźwięk niezrozumiały] marszałek Województwa Łódzkiego jest w stanie zapewnić 

znacznie wyższe stawki i znacznie lepsze warunki, przy też mniejszym obciążeniu 

pracy dla ratowników to znaczy, że trzeba to przemyśleć. Może warto, aby władze 

samorządowe obu województw się spotkały. Być może marszałek Województwa 

Łódzkiego coś podpowie jak to lepiej zrobić, jak to lepiej zorganizować. A może jak 

więcej oszczędzić na administracji? A może jak taniej chociażby kupić auta w 

przetargach? Co też miało miejsce, ja podnosiłem to w innej interpelacji, że okazuje 

się te same rzeczy, podobnym standardem wyposażenia, a droższej marki udało się 

kupić taniej [dźwięk niezrozumiały] Województwie Mazowieckim. I tu mówimy o 
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różnicach do kilkudziesięciu procent. Więc może po prostu wiedzą, jak to lepiej 

zorganizować. Apeluję tutaj o otwartość, o rozmowę, o wymianę doświadczeń. 

Myślę, że to będzie istotne. I ostatni wątek, pytanie moje o jakby incydent, czy też 

interwencję, może to jest lepsze słowo... Interwencję LPR-u Warszawie, chciałem 

wiedzieć, czy była sytuacja, która wymagała tej interwencji śmigłowca, bo nie było 

obsady karetek, czy był inny powód. I też ubieranie tego w jakąś rozgrywkę 

polityczną, takie argumenty rozgrywki partyjnej, to jest po prostu niepoważne, więc 

nie będę tego wątku ciągnął. Chciałem po prostu wiedzieć, czy tak było, z czego to 

wynikało. Pytanie techniczne, pytań o fakty, bez interpretacji. Po prostu mamy prawo 

też wiedzieć jak to wygląda, bo odpowiadamy za finansowanie ratownictwa 

medycznego na Mazowszu i chcemy też wiedzieć jako Radni, jak ta sytuacja 

wygląda. Więc zrzucanie tego na politykę, to jest stawianie jakiejś poprzeczki 

absurdu w miejscu, gdzie ona jeszcze do tej pory ani w tej kadencji nie zawisła. Na 

koniec tylko dodam, że sobie też znalazłem w wypowiedzi rzecznika meditransu 

Pana Piotra Owczarskiego, który twierdził w mediach 1, 2, 3 września, że jakby nie 

ma żadnego zagrożenia dla mieszkańców stolicy, jeżeli chodzi o obsadę zespołów 

ratownictwa w momencie, kiedy z 82 zespołu, aż 45 nie wyjechało. To jednak to 

ryzyko się pojawiło. Na szczęście tak jak powiedziała Pani marszałek, było wsparcie 

ze strony Pana wojewody, ze strony wojska, więc ciągłość systemu została 

zachowana. Więc moje pytanie na ten moment dotyczy już tylko utrzymania 

administracji i kosztów utrzymania kierownictwa stacji Meditrans. Mogę dostać to na 

piśmie albo dzisiaj jeszcze w informacji, jak to się zmieniało na przestrzeni 10 lat i 

czy to było proporcjonalne ze zmianami płac ratowników medycznych. Z tego co 

wiem, nie było. Dziękuję. 

 

Krzysztof Żochowski 

Przepraszam, czy jestem słyszalny? Bo ja straciłem dźwięk.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, jak teraz udzielam Panu głosu Panie Radny. Pytanie do Państwa Radnych, czy 

są jakieś inne zgłoszenia? Bo jeżeli nie ma, to Pan Radny Krzysztof Żochowski, 

potem Pan Radny Krzysztof Skolimowski. Prośba do Pani Marszałek o udzielenie 

odpowiedzi i byśmy myślę już mogli kończyć dyskusję w tym punkcie. Proszę bardzo, 

Pan Radny Krzysztof Żochowski.  
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Krzysztof Żochowski 

Uprzejmie dziękuję za udzielenie głosu. Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo. Jako osoba, która zarówno w jakimś stopniu zarządza ratownictwem 

medycznym, ale też i osoba, która w nim pracuje, wsiadając od czasu do czasu do 

karetki, gdy taka potrzeba się pojawi. Kilka uwag wyjaśniających. Oczywiście, karetki 

dysponuje dyspozytornia medyczna, która do niedawna była w składzie Meditransu, 

wcześniej była też w szpitalach powiatowych, co niestety zostało skasowane w 

czasach poprzedniej władzy i to ona decyduje, który z środków, czy jest to ambulans 

na kołach, czy powietrzny, są miejsca w Polsce, gdzie też są ambulanse na 

motocyklach, również na łódkach, który jest dysponowany i w jaki sposób można 

osobie znajdującej się w stanie nagłego zagrożenia zdrowia i życia tej pomocy 

udzielić. Oczywiście są sytuacje, kiedy zagrożenie życia jest poważne, gdzie 

pierwszy nawet dojedzie ambulans na kołach, przylatuje helikopter LPR, któremu 

taką osobę z poważnymi obrażeniami się przekazuje tak, aby mogła jak najpilniej 

dostać się do szpitala i tam, żeby ta pomoc dla tej chorej osoby, dla osoby 

poszkodowanej była udzielana. Więc to są takie rzeczy w ratownictwie dość 

oczywiste, natomiast dla osób, które z tym na początku nie pracują, nie mają z tym 

do czynienia, mogą się wydawać zaskakujące. Natomiast, jeżeli można na jakieś 

podsumowanie też, zanim to końcowe podsumowanie wygłosi Pani Marszałek sobie 

pozwolić, to w tej dyskusji nie można nie dostrzec słonia menażeria. Tym słoniem 

jest 10 lat bez zmiany wycen świadczeń na ratownictwo medyczne. Były czasy, kiedy 

to ratownictwo medyczne było naprawdę dobrze finansowane i w przypadku 

generalnej biedy, która jest w służbie zdrowia w Polsce, przecież wszyscy mamy 

świadomość, że jeżeli spojrzymy na kraje europejskie, to nasza ukochana ojczyzna 

zajmuje jedno z ostatnich miejsc, jeżeli chodzi o kwotę środków publicznych, które 

Państwo decyduje się przekonywać na opiekę zdrowotną i o tym fakcie nie wolno 

nam zapominać, jeżeli chcemy w sposób odpowiedzialny myśleć o bezpieczeństwie 

zdrowotnym naszych rodaków, a więc takie są fakty. Więc tu również to, co kiedyś 

było naprawdę dobrze finansowane, gdzie ratownictwo się rozwijało i rzeczywiście 

system ratownictwa medycznego jest jednym z tych obszarów, gdzie w ostatnich 

latach Polska odniosła spektakularny sukces. Ten system naprawdę bardzo dobrze 

działał. Jednakże te wiele lat, kiedy niestety inflacja postępowała, a ilość pieniądza 

się nie zwiększała, spowodowała tą zapaść w której się obecnie znajdujemy. 

Szanowni Państwo, naprawdę uwierzcie mi, bo mam poczucie, że wiem, o czym 
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mówię. Gdyby nie wsparcie materiałowe, gdyby nie zakup ambulansów, czy to przez 

samorząd, czy też uzyskiwanych środków rządowych, inne wsparcie materiałowe, to 

najpewniej ten system już po prostu by przestał działać. Te kwoty, które były 

przeznaczane, były zupełnie nie adekwatne do tych kosztów, które są teraz. Stąd 

pojawił się napięcia i stąd wszyscy znajdujemy się w tej arcytrudnej sytuacji, z której 

mam nadzieję, w końcu pomału wyjdziemy, czego nadzieję dają zarówno wypowiedzi 

poczynione na forum ekonomicznym w Krynicy przez ministrów, jak i dzisiejsze 

wypowiedzi Zarządu Województwa Mazowieckiego o przywrócenie dodatków covid-

owych. I tak krok za krokiem, może te wieloletnie zaległości uda się jakoś 

przezwyciężyć. Uprzejmie dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę bardzo, Pan Radny Krzysztof Skolimowski.  

 

Krzysztof Skolimowski 

To znaczy ja chciałem bardzo podziękować Panu Radnemu Żochowskiemu za to, że 

wytłumaczył Panu Radnemu Zabłockiemu, jak to jest z tym dysponowaniem 

karetkami bądź helikopterami ratowniczymi. Bo myślę, że to jest sedno i jeśli pytać 

kogoś o tą sytuację z Warszawy, to Pan Wojewoda pewno najlepiej wie, dlaczego 

akurat był helikopter, a nie ani karetka. Natomiast Drodzy Państwo, wydaje mi się, że 

po pierwsze, jasno trzeba sobie powiedzieć, że za finansowanie zadań z zakresu 

ochrony zdrowia, tak jak za finansowanie zadań z zakresu edukacji, odpowiada rząd. 

Z tymże to w przypadku służby zdrowia, to mamy to Narodowy Fundusz Zdrowia. 

Problem się pewną troszkę pogłębi w momencie, kiedy zostaną obniżone składki na 

Narodowy Fundusz Zdrowia, bo te zapowiedzi słyszymy i kiedy w systemie NFZ-u 

będzie trochę mniej pieniędzy niż dzisiaj, no to troszkę będzie trudniej, jak podzielić 

tę kwotę tak, żeby wszyscy w służbie zdrowia byli zadowoleni. Natomiast powiem, 

tutaj mamy do czynienia z takim paradoksem, że gdybyśmy tych kartek nie kupowali, 

to te nasze Meditransy by miały wynik ujemny i wszyscy by wiedzieli, że pieniędzy 

nie ma. Ponieważ my jako samorząd robimy te zakupy, czyli w tym zakresie, w 

którym możemy staramy się tę sytuację ratownictwa ratować, to okazuje się, że 

amortyzacja czyni wynik dodatni i się robi zamieszanie, że są pieniądze. Natomiast 

problem tak naprawdę sprowadza się do tego, że wprowadzono dodatek covid-owy i 

jak się okazuje, ratownictwo medyczne nie jest w stanie funkcjonować bez dodatku 
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covid-owego. Bo jeśli Covid się zakończy i dodatku nie będzie, to będzie 

niezadowolenie. W związku z tym, ja bym namawiał jednak... I to prosiłbym tutaj 

jednak, żeby przyjąć tę zasadę, że jednak to strona rządowa odpowiada za system, 

żeby rozważyć takie zbudowanie wynagrodzeń w ratownictwie medycznym, żeby już 

nie trzeba było za nie wiem, za 2 lata posługiwać się dodatkiem covid-owym jako tym 

mechanizmem, który spowoduje zadowolenie ratowników medycznych z 

funkcjonowania ich wynagrodzeń. Bo tak mi się wydaje, że to się sprowadza do tego, 

gdyby tego dodatku covid-owego nie zabrano, to pewnie problemu by nie było, a 

ponieważ go zabrano i ratownicy odczuli w kieszeni mniej pieniędzy, a równocześnie 

inflacja się rozkręciła do niebotycznych rozmiarów takich jak 20 lat temu w Polsce, to 

ludziom zaczęło brakować pieniędzy i stąd dzisiaj rozumiem, przywrócimy dodatki 

covid-owe, bo fala koronawirusa nam się też rozkręca w tej chwili, ale trzeba się 

zastanowić, co zrobić z systemem, kiedy koronawirus, że tak powiem odejdzie do 

historii. Może za 2 lata, może za 3 lata to będzie, ale kiedyś to nastąpi. I w mojej 

ocenie, w tym jest problem, że ludzie poczuli w sytuacji wzrostu inflacji, bo ta inflacja 

przez te ostatnie 5 miesięcy bardzo przyspieszyła w Polsce, poczuli, że mają mniej 

pieniędzy i nie są w stanie się utrzymać, stąd problem. I to mój taki apel jednak do 

tego, żeby to ci, którzy mają wpływ na kształtowanie polityki makro, czyli rząd, żeby 

się nad tym pochylił. I apel do Państwa Radnych z Prawa i Sprawiedliwości, wielu z 

Was jest ministrami. Zwróćcie uwagę swoim kolegom w rządzie właśnie na ten 

problem, żeby jednak coś z tym zrobić, bo dzisiaj Wy ponosicie odpowiedzialność za 

to, co się dzieje w Polsce. Dziękuję bardzo.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję dziękuję. Proszę bardzo Pani Marszałek o udzielenie odpowiedzi Państwu 

Radnym w takim zakresie, w jakim Pani może w tej chwili udzielić odpowiedzi.  

Jeżeli jakieś kwestie wymagają wyjaśnień, zebrania informacji, to prośba, żeby te 

informacje zostały potem Państwu Radnym dostarczone.  

Proszę bardzo Pani Marszałek.  

 

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Przede wszystkim zacznę od odpowiedzi na pytania Pana Radnego Artura 

Czaplińskiego z takim kategorycznym stwierdzeniem, że natychmiast mam taką 

odpowiedź przygotować. Chcę powiedzieć, że akcja protestacyjna medyków ze 
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Szpitala naszego Wojewódzkiego w Płocku, jest praktycznie wynikiem akcji 

ogólnopolskiej. I rzeczywiście tutaj mamy trudną, bardzo trudną sytuację, bo lekarze 

żądają i medycy tam trzykrotnego zwiększenia... Trzykrotną średnią krajową. Kiedy 

dyrekcja szpitala podjęła próby rozmowy, oczywiście na tym etapie nie ma 

porozumienia. Na dzień dzisiejszy, w tej chwili, dzisiaj Pan, Dyrekcja szpitala jest na 

spotkaniu, na rozmowach z Panem Wojewodą. Myślę, że szerszą odpowiedź na te 

ustalenia dzisiejsze, ale nie tylko, bo my również będziemy rozmawiać z dyrekcją, i z 

załogą i z medykami w Szpitalu w Płocku, taką odpowiedź przygotujemy w terminie 

późniejszym, jakie są wyniki tych rozmów. Natomiast idąc dalej powiem tak. Dziękuję 

Radnemu Zabłockiemu za to, że instruuje nas, w jaki sposób mamy rozmawiać z 

doświadczeniami Województwa Łódzkiego. Chcę Panu powiedzieć, że na ostatnim 

konwencie województw, który się odbył w Toruniu, rozmawiałam z Panem Panem 

Marszałkiem, rzeczywiście rozmowy są cenne, natomiast cały czas w materiale, który 

Państwu przekażę, pokażę jedno, oczywiście nie deprecjonując sukcesów w 

Województwie Łódzkim, to tak jak powiedziałam, w swym chociażby Meditrans 

Warszawski zrealizował, średnio realizuje 8% wszystkich zdarzeń w skali kraju. I 

proszę zobaczyć tę stawkę, którą mamy za osobo karetkę 4298, ona jest taka sama 

w Warszawie jak w Województwie Łódzkim. Mówiłam Państwu, że z racji rozległości 

stołeczności my tych stacji wyczekiwania miejsc wyczekiwania mamy kilka. Zupełnie 

inaczej wygląda, wygląda dysponowanie wyjazdów karetek. Tych wyjazdów jest 

naprawdę zdecydowanie zdecydowanie więcej, w związku z tym zobaczcie Państwo 

jak to wygląda. Od 10 lat, wycena jest taka sama, 10 lat. W tym czasie zmieniły się 

koszty pracy w sposób radykalny, zmieniły się koszty wynajmu nieruchomości, 

zmieniły się koszty chociażby paliwa, energii elektrycznej, a my funkcjonujemy na 

tych stawkach, które były. No siłą rzeczy z całym szacunkiem do Województwa 

Łódzkiego, kiedy mamy do obsłużenia teren mniejszy i tych wyjazdów jest 

zdecydowanie mniej, no to te koszty rozkładają się zupełnie inaczej. Oczywiście 

odpowiemy Panu na piśmie, jak to wyglądało w ciągu 10 lat, jeśli chodzi o 

kształtowanie się wynagrodzeń kierownictwa. Proszę nam dać trochę czasu. 

Natomiast no nie zgodzę się z tym, że, że tutaj oczywiście jest miejsce do takiej 

debaty o tym Państwu też mówiłam z tej prezentacji, że tak naprawdę, jeżeli nie 

usiądziemy i to myślę systemowo nie rozwiążemy chociażby takiego algorytmu dla 

finansowania dobo karetek w zależności od liczby wyjazdów, od od miejsca, w 

którym funkcjonują te stacje, to wtedy rzeczywiście, jeżeli uśrednimy te koszty, to to u 
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nas to się będzie kształtowało, niestety nieco inaczej. I powiem tak na koniec, 

Kochani przez te wszystkie lata w momencie, kiedy prezentuję zdarzenia związane z 

obszarem zdrowia, nigdy nikogo nie atakuję, nigdy nie deprecjonuję sukcesów rządu. 

Natomiast dzisiaj chciałam na chłodno przedstawić to, co robimy jako samorząd 

województwa. Robimy wszyscy, Państwo Radni z każdej strony politycznej i te nasze 

działania absolutnie duże działania, które w tej chwili w ostatnim roku to jest już na 

kilkadziesiąt milionów, które doprowadzają do tego, że dzięki temu mamy 

nowoczesny sprzęt, ale mamy też aparaturę, ale mamy też środki do dezynfekcji, 

środki do ochrony osobistej dla ratowników. To też nasza odpowiedzialność za ich 

bezpieczeństwo. W związku z tym no myślę, że, że te działania ze strony samorządu, 

które podejmujemy, są absolutnie no duże. Poza tym, chcę Państwu jeszcze raz 

powiedzieć, że byliśmy i jesteśmy tym pierwszym województwem, które realizował 

ten duży projekt covidowy dla ratownictwa medycznego. Ta decyzja, że 

natychmiastowo, jakby przedłużamy ten projekt do ostatniego dnia marca roku 2022, 

to też nasza odpowiedź na problemy ratownictwa. Mało tego, dziękuję też za 

wypowiedź kolegi Krzysia Żochowskiego, bo tak naprawdę to nie o to chodzi, żeby 

teraz w ciągu krytykować tu rząd, tu samorząd. Prawda jest brutalna, 10 lat bez 

zmiany, bez zmiany finansowania ratownictwa, no nie da żadnych efektów 

pozytywnych, bo te 10 lat powoduje jedno, że w tym czasie, no możemy sprawdzić, 

jak się kształtowały, to Państwu przekażemy płace, jak się kształtowały koszty 

utrzymania, a jednocześnie ta kwota bazowa jest identyczna. W związku z tym 

myślę, że tak naprawdę ta nasza debata dotyczy jednego, trzeba usiąść, trzeba te 

rozwiązania systemowe przygotować. Będziemy postulować, żeby tutaj jeśli chodzi o 

stołeczność, też był jakiś przygotowany algorytm, bo, bo naprawdę tych rozwiązań 

nawet najbardziej skutecznych z innych województw nie da się przenieść na grunt 

mazowiecki, szczególnie stołeczność naszą. Także, jeżeli będą jeszcze jakieś 

potrzeby, to oczywiście tak. Po pierwsze nie tylko moją prezentację Państwu prześlę, 

ale też informacje, które, które mam przygotowane, a które przedstawiłam nie w 

formie prezentacji, też doślemy Radnym i te informacje, o których Państwo prosicie, 

czyli to te informacje pytania Pana Radnego dotyczące wynagrodzenia dyrekcji, czy 

tam kadry zarządzającej w Meditransie Warszawskim, czy też te informacje związane 

z pytaniami wcześniej Radnego Krzysztofa Żochowskiego też przygotujemy i 

prześlemy Państwu. Dziękuję.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, Pani Marszałek, dziękuję za tą informację. Dziękuję także za za te 

kwestie, o których Pani mówiła wcześniej. Zresztą podczas także kilku posiedzeń 

sejmiku dotyczących sytuacji epidemiologicznej na na terenie województwa to, o 

czym Pani teraz wspomniała, czyli kwestia zakupu sprzętu i wyposażenia to jest 

także rzecz bardzo istotna i tutaj myślę, że zarząd może pochwalić się sukcesami, 

także polegającymi na tym, że kupował rzeczy sprawdzone, dobre z pewnego źródła, 

niekoniecznie rzeczy nawet w ogóle nie na pokaz tak, tylko tylko po to, żeby one 

mogły jak najlepiej służyć naszym mieszkańcom. Teraz myślę, że kwestią o której 

Pani wspominała, która jest bardzo istotna, znaczy w tym systemie kluczowi są ludzie 

tak i to, co mógł zrobić zarząd województwa zostało zrobione i istotne jest teraz, żeby 

skupić się na tych ludziach, którzy w tym systemie pracują i służą naszym 

mieszkańcom i obywatelom Polski. Także mam nadzieję, że, że ta sytuacja ulegnie 

poprawie, że Pani Marszałek będzie miała dla nas dobre wiadomości. Dziękuję 

bardzo. I przechodzimy, do pkt 15. Informacja z wykonania budżetu Województwa 

Mazowieckiego za pierwsze półrocze 2021 roku. Informację otrzymali Państwo wraz 

z materiałami na dzisiejszą sesją. Czy mają Państwo pytania dotyczące przesłanej 

informacji? Jeśli nie, uznam iż sejmik zapoznał się z otrzymaną informacją 

stwierdzam, że sejmik zapoznał się z informacją z wykonania budżetu Województwa 

Mazowieckiego, za pierwsze półrocze 2021 roku. Przechodzimy, do pkt 16. 

Informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć za pierwsze półrocze 2021 roku. Informację otrzymali 

Państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesją. Czy mają Państwo pytania 

dotyczące przesłanej informacji? Jeśli nie uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymaną 

informacją. Stwierdzam, że sejmik zapoznał się informacją o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za 

pierwsze półrocze 2021 roku. Pkt 17, informacje o przebiegu wykonania planów 

finansowych jednostek za pierwsze półrocze 2021 roku, dla których organem 

założycielskim jest Województwo Mazowieckie. Informację otrzymali Państwo wraz z 

materiałami na dzisiejszą sesją. Czy mają Państwo pytania dotyczące przesłanej 

informacji? Jeśli nie, uznam iż sejmik zapoznał się z otrzymaną informacją. 

Stwierdzam, że Sejmik zapoznał się z informacją o przebiegu wykonania planów 

finansowych jednostek za pierwsze półrocze 2021 roku, dla których organem 

założycielskim jest Województwo Mazowieckie. Przechodzimy do pkt 18. Interpelacje 
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i zapytania. W okresie między sesjami wpłynęły interpelacje radnych: Wojciecha 

Zabłockiego, Anny Brzezińskiej, Jana Rejczak, Joanny Bali, Michała Górasa, Heleny 

Cichockiej, Krzysztofa Strzałkowskiego oraz odpowiedzi na interpelacje radych: 

Rafała Romanowskiego, Wojciecha Zabłockiego, Anny Brzezińskiej, Jana Rejczaka. 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? 

Proszę bardzo Pan Radny Artur Czapliński.  

 

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący. Ja próbowałem jeszcze do wypowiedzi 

uzupełnić do wypowiedzi Pani Marszałek Lanc jakoś w formie ad vocem, Pan tego 

nie uwzględnił. Nie wiem, co czy Pan się odnosił do mnie, ponieważ ja znowu słyszę 

Pana w 20% i taką przepraszam, taka dygresja tu, jakbym mógł się bardziej schylać 

do mikrofonu to może my byśmy więcej słyszeli. Nie wiem, czy to jest kwestia tego, 

że Pan się nie schyla do mikrofonu, bo naprawdę ja słyszę tylko 20% i raczej się 

domyślam, jak ten porządek obrad jest realizowany niż to co Pan prowadzi, ale to 

taka techniczna uwaga o schylanie się do mikrofonu. A co do meritum punktu 

interpelacje i zapytania. Szanowna Pani Marszałek, zwracam się do Pani Marszałek 

Elżbiety Lanc. To nie chodzi o to, żeby mi Pani natychmiast odpowiadała. Ja Panią 

cenię i cenię Pani pracowitość i ja Pani nie zarzucam, że Pani omija problemy, bo na 

pewno tak nie jest. Z tym, że sprowadzanie sytuacji, która jest teraz w Szpitalu 

Wojewódzkim na Winiarach, tylko do kwestii finansowych, to jest moim zdaniem 

błędna ścieżka. Ja może nie wiem tyle co Pani. Pani może tam jest na rozmowach w 

tym szpitalu i ma informacje, ale ja czytam doniesienia medialne, ja słucham 

wypowiedzi lekarzy i pozwolę sobie tylko Pani Marszałek przeczytać sprzed 3 dni 

informacje, portal Płock, to jest takie medium lokalne o dużym zasięgu, lekarze o 

dramatycznej sytuacji. Szpital funkcjonuje, tylko dzięki koleżeńskiej solidarności. Już 

sam tytuł świadczy o tym, że tak nie powinno być i to nam jako organowi 

prowadzącemu ten szpital chluby nie przynosi. A co jest dalej. Bo są dalej ciekawe 

rzeczy. Ja tylko przepraszam ja tylko podtytuł przeczytam. I to jest tak, postępu w 

rozmowach lekarzy z dyrekcją szpitala na Winiarach nie ma. 21 lekarzy specjalistów 

złożyło wypowiedzenie, co grozi zamknięciem oddziału. Kolejni zaczęli wypowiadać 

klauzule opt-out. Dyrektor Stanisław Kwiatkowski wskazuje, że placówki nie stać na 

proponowane podwyżki. Lekarze nie zgadzają się jednak na takie stawianie sprawy. 

Dyrektor odnosi się tylko do postulatów finansowych. Ich jest znacznie więcej i nie 
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chodzi tylko o pieniądze, dotyczą przede wszystkim warunków i jakości pracy w 

szpitalu. Mówi jeden z lekarzy. Lekarze, z którymi udało nam się porozmawiać 

wskazują, że najważniejsze jest odciążenie kadry medycznej. Mówią o krzywdzącym 

sposobie rozliczania dyżurów dla pracowników etatowych, wskazują na 

niebezpieczne trendy w zatrudnianiu lekarzy na kontrakty. Oskarżają dyrektora o złe 

zarządzanie placówką. Opowiadają o walce o przyszłych lekarzy już na poziomie 

szkoły średniej. I proszę (...) [głos w tle] ja tylko ten nagłówek pozwolę sobie na taki 

wniosek, na taki cytat, ale to jest cały określony i tam są zdania lekarzy. I jeżeli 

sprowadzanie tylko do pieniędzy, to tutaj w tym świetle tu jest to chodzi o 

zarządzanie tym szpitalem. A kto zarządza szpitalem? A moja prośba o działanie, 

jeżeli mają pacjenci z zawałami nie być przyjmowani na Winiarach w Płocku, no to 

jest naprawdę sytuacja podbramkowa. Bardzo proszę o podjęcie działań, żeby tą 

sytuację jak najszybciej wyjaśnić. Dziękuję bardzo.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę Pani Radna Ewa Białecka.  

 

Ewa Białecka 

Panie Przewodniczący, mam do Pana pytanie. Chciałam zapytać, dlaczego blokuje 

Pan, uniemożliwia Pan zabranie głosu mieszkańcom Mazowsza, a konkretnie chodzi 

o mieszkańców Milejowic, którzy kolejny raz chcieliby porozmawiać na temat 

przebudowy drogi wojewódzkiej nr 740. Prosili o punkt, żeby był na sesji, prosili o 

udzielenie głosu w sprawach różnych. Pan to uniemożliwia. Dlaczego?  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Czy Pani Radna, w punkcie interpelacje i zapytania chce zadać pytanie do zarządu 

ewentualnie złożyć interpelację, przedstawić ją?  

 

Ewa Białecka 

Nie. To jest pytanie do Pana, no nie wiem, czy w tym punkcie czy w następnym. 

Chciałam zapytać, dlaczego Pan uniemożliwia zabranie głosu mieszkańcom 

Milejowic w sprawie przebudowy drogi?  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pani Radna, po pierwsze, niczego nie uniemożliwiam. Ci Państwo mogli zabrać głos i 

zabierali głos podczas ostatniej sesji, na której ten punkt omawialiśmy. Występowali 

kilkukrotnie na posiedzeniu lipcowym. Dzisiaj w porządku obrad Sejmiku punktu 

dotyczącego tej drogi nie ma. Mogła Pani zaproponować taką zmianę porządku w 

porządku obrad. Czy macie Państwo inne interpelacje lub też zapytania w pkt 18? 

Jeżeli nie, przechodzimy do pkt. 19 sprawy różne. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad?  

 

Dorota Stalińska 

Ja jeszcze się zgłosiłam, nie wiem, czy Pan mnie zauważył?  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Nie, nie miałem tego zgłoszenia. Mam w tej chwili zgłoszenie. Proszę bardzo, Pan 

Radny Wojciech Kudelski. Panie Radny, czy Pan mnie słyszy? No nic. Proszę 

bardzo, Pani Radna Dorota Stalińska wobec tego.  

 

Dorota Stalińska 

Więc chciałabym również tutaj zadać takie pytanie i wesprzeć ten głos o to, że w 

sprawie tej drogi pod Radomiem, to jest niezałatwiony ciągle temat i ostatnio ja też 

zabierałam głos i prosiłam, żebyśmy dostali taką informację, co się dzieje, na czym to 

wygląda. I rozumiem, że jest jakaś niemożność pomocy tym mieszkańcom, ale ciągle 

podkreślamy się, że naszym obowiązkiem jest tym mieszkańcom ułatwić życie. Idzie 

jesień i zima i pewnie będzie im coraz trudniej żyć, więc nie dostałam też odpowiedzi. 

Nie dostaliśmy ostatnio na jakim etapie te rozmowy z mieszkańcami są. Wiem, że 

chcieli Państwo rzeczywiście stamtąd jakby przekazać ten stan, jaki jest. Dzisiaj nie 

ma tego w programie, ale myślę, że jednak nie powinniśmy tego tak zbywać i 

odpychać, tylko powinniśmy jednak zrobić wszystko, żeby tym ludziom ułatwić życie, 

bo myśmy im to życie znaczy no mamy odpowiedzialność, ciąży na nas 

zdewastowali no tą drogą nieszczęsną. Też nie wiem, czy jakieś konsekwencje, 

prosiłam o informację, bo jest ktoś, kto jest za to odpowiedzialny za zatwierdzenie 

takiego projektu. Czy jest jakaś no szansa, nie zbywa ,nie możemy zbywać tych ludzi 

ciągle przecież, to są mieszkańcy Mazowsza, a my mamy, po to jesteśmy wybrani 

bez względu na podziały nasze różne. Po to jesteśmy wybrani, żebyśmy takim 
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ludziom w takich sytuacjach pomagali. Także też chciałabym wiedzieć, dostać taką 

informację jak to wygląda. Jeżeli nie możemy, nie mamy tej informacji z ich strony, to 

może możemy uzyskać informację i od Pana Marszałka czy od Pana 

Przewodniczącego na jakim to jest etapie. Dziękuję.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, ale Pani Radna, ja nie bardzo rozumiem o jakim Pani tutaj mówi 

zbywaniu kogokolwiek. Dzisiaj nie mamy tego punktu w porządku obrad. Przypomnę, 

że została zlecona kontrola Komisji Rewizyjnej być może tutaj Pan Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej mógł odpowiedzieć, na jakim etapie jest kontrola i co tej kontroli 

udało się udało się ustalić. Żadne dokumenty nowe nie wpłynęły, nie wpłynął także 

wniosek ze strony żadnego z Państwa Radnych o to, żeby taki punkt dzisiaj był w 

porządku obrad. Każdy z Państwa Radnych, Pani Radna mógł taki wniosek złożyć. 

[dźwięk niezrozumiały] Bo nie było także takiej, takiej propozycji na konwencie. 

Przypomnę, że sprawą zajmowaliśmy się na poprzedniej sesji, być może Państwo 

już nie pamiętają, ale na sesji lipcowej był odrębny punkt i dosyć długa i ożywiona 

dyskusja. Ja bym oczekiwał teraz, że tą kwestią będziemy się mogli zająć potem, 

kiedy otrzymamy informację od zarządu o tym, co zostało zrobione, co może zostać 

zrobione jakie są efekty ewentualnych działań, a od Komisji Rewizyjnej dowiemy się, 

co komisja w tej sprawie ustaliła, tak. Więc wydaje mi się, że tutaj ze strony Pań 

Radnych zainteresowanie sprawą jest jak najbardziej powiedziałbym godne pochwały 

i wydaje mi się, że, że ta sprawa jest także warta zainteresowania nie tylko na 

sesjach, ale być może także poza posiedzeniami Sejmiku. Natomiast w dniu dzisiaj 

nie mamy materiału, który znajdowałby się w porządku obrad.  

 

Dorota Stalińska 

Ja rozumiem, na poprzedniej sesji ja zabrałam głos z pytaniem o to, żeby nie 

zajmować czasu już wszystkich Radnych, uzyskałam informację, że dostanę 

informację taką ogólną. I nie dostałam, dlatego ponawiam to pytanie, bo tak (...) 

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo o zabranie głosu Pana Radnego Wojciecha Kudelskiego. Tylko, że Pan 

Radny miał wyłączony mikrofon. Nie wiem czy Pan Radny już włączył mikrofon, bo 

jeżeli będzie cały czas wyłączone, to niestety nie będziemy Pana słyszeć. No 
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niestety nie wiem. To prośbą o skontaktowanie się może z Panem Panem Radnym, 

tutaj jest jakiś problem, Pan Radny się zgłasza do głosu natomiast niestety Pana 

Radnego nie słychać. Proszę bardzo Pan Radny Stefan Traczyk, a z Panem Radnym 

Kudelskim spróbujemy się skontaktować. 

 

Stefan Traczyk 

Panie Przewodniczący, dziękuję za głos. Ja się tak zastanawiam, czy nie jest czas, 

żebyśmy zrobili jednak w formie próby albo jakiegoś jakiś przynajmniej podjęli 

działania, żeby, żeby jednak te nasze sesje Sejmiku były w realu. Ja sądzę, że 

większość Radnych jest odpowiedzialna i już się zaszczepiła. Ja przynajmniej to 

zrobiłem. I tak powiem szczerze, że troszeczkę mi brakuje tych bezpośrednich 

spotkań. Ja ze swej strony też odnoszę takie wrażenie, że no większość tutaj w 

Sejmiku jest tak chwiejna, większość Platformy Obywatelskiej i PSL-u, że 

najprawdopodobniej no tak odnoszę wrażenie, że nikt nie podejmuje tego tematu 

bezpośrednich obrad Sejmiku, ze względu na to, że może coś nie wynikło, nie 

okazało się, że, że już nie ma większości tutaj popierającej Pana Adama Struzika. 

Proszę, Panie Przewodniczący, taka moja prośba jakby gdzieś tam dopuścić ten 

temat do dyskusji. Ja jestem chętny jakoś włączyć się w to działanie, żeby, żeby 

jednak, żebyśmy się spotykali w realu. Dziękuję bardzo.  

 

Ludwik Jerzy Rakowski -Przewodniczący Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. No omówimy kwestie na posiedzeniu konwentu. Zresztą ta kwestia 

już parę była omawiana. Wydaje się, że w tej chwili raczej możemy się spodziewać 

pogorszenia sytuacji epidemiologicznej, ale zobaczymy, jak się będzie rozwijała 

sytuacja oczywiście. Proszę bardzo, Pan Radny Artur Czapliński. 

 

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję. Chciałem odnieść do tej samej kwestii dotyczącej tej drogi. I po 

pierwsze, chciałbym prosić komisję, która się zajmuje drogami albo Komisję 

Rewizyjną albo Prezydium Sejmiku, żeby nam zorganizowano możliwość obejrzenia 

tej sytuacji. Ponieważ ja dostaję i pewnie my wszyscy dostajemy bardzo dużo maili, 

bo ja np. wczoraj dostałem maila, którym jestem poruszony, dotyczący tego 

problemu. Jestem oznaczony w tym mailu chyba z wszystkimi Państwem Radnymi i 
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oprócz tego, jest Biuro Poselskie, biuro Wrocław PSL, biuro Bydgoszcz PSL, biuro 

Warszawa PSL, biuro Rzeszów PSL, biuro Białystok PSL, biuro Gdańsk PSL, biuro 

Katowice PSL. Ja nie wiem, co ja mam z tym wspólnego. Przepraszam, że ten... To 

chyba ktoś dostaje z biura z prezydium to i pytanie tam jest takie: "Czy Pan 

Marszałek jest tego świadomy? Nie wiemy, bo Pan Adam Struzik unika wszelkiego 

kontaktu z nami, jego sekretariat nie odbiera telefonu od nas". Dałem temu wyraz w 

poprzedniej skardze na sekretariat, na którą nie mam żadnej odpowiedzi. Zostaliśmy 

zignorowani po raz kolejny. To pytanie jest takie, czy sekretariat Pana Marszałka 

Struzika nie odbiera telefonu? To naprawdę... Ja rozumiem, że Pan powie nie było 

tego w porządku obrad. No tutaj jak w samolotach, które kupiła pani Kopacz, to też 

nie było w porządku obrad, a Pan 15 minut o tym mówił i z tego 20% jeszcze było 

słychać, bo Pan się nie nachyla do telefonu.... do mikrofonu. Naprawdę ludziom 

trzeba pomagać. 100% poparcia dla tego, co powiedziała Pani Stalińska. Oczywiście 

z innych pozycji to mówiłem i może się zaraz zdenerwować na mnie, że to 

powiedziałem, ale ma rację. Po to jesteśmy, żeby ludziom pomóc, a nie...Tu trzeba 

coś zrobić i to w jakimś trybie. Jeden miesiąc mija, drugi miesiąc mija, trzecim mija, 

my dostajemy maile, my dostajemy skargi, my dostajemy... Tu zaczyna unikanie. Ja 

mogę nawet to zrozumieć, że to z tej sprawy, to za chwilę się naprawdę jakiś zrobi 

wielki pasztet. Przepraszam za kolokwializm, ale to taktyka polegająca na 

zakopywaniu głów w piasek, to jest nieskuteczne. Działać trzeba. Bardzo dziękuję.  

 

Wojciech Kudelski 

Halo, Panie Przewodniczący. Czy mnie już słychać?  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, teraz słychać Pana Panie Prezydencie. Proszę bardzo.  

 

Wojciech Kudelski 

Panie Przewodniczący, ja przepraszam, ale w tej samej sprawie. Czy nie sądzi Pan, 

że cała ta atmosfera w tych Milejowicach za długo trwa? Pan mówi, że nie 

zgłaszaliśmy punktów. Ja myślałem, że to już dawno załatwione albo przynajmniej 

sprawa jest mocno zaawansowana. A tu czekamy na komisje i tak dalej. Działania 

Pana Marszałka w tym kierunku powinny być zdecydowane. Powinien znaleźć 

winnych, powinien znaleźć rozwiązanie i to jest piłeczka w jego jakby tutaj w ogródku. 
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Tak nie można ludzi traktować. Oni wydzwaniają do nas wszystkich i wcale im się nie 

dziwię. Ja się dzisiaj w trakcie sesji dowiedziałem, że ta sprawa jeszcze jest 

niezałatwiona. Bardzo proszę, żeby Pan wzmocnił swoją powagą nasz głos, bo tak 

nie można sprawy zostawić. Dziękuję za głos.  

 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, to możemy ponowić prośbę do Zarządu, żeby 

przedstawił nam informację o tym, w jaki sposób ta sprawa... została rozwiązana. 

Informację Państwo Radni otrzymają. Natomiast pytanie jest do Pana 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Czy Komisja Rewizyjna już do jakiś konkluzji 

doszła, tak? Przypomnę tutaj Państwu Radnym, że Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej jest z największego klubu opozycyjnego. Być może możecie Państwo 

nawet na posiedzeniu klubu Pana Przewodniczącego zapytać, jak wygląda postęp 

prac w Komisji Rewizji. Czy jakieś zgłoszenia tutaj jeszcze w tym punkcie sprawy 

różne ktoś z Państwa Radnych ma? Jeżeli nie, to ja tylko przypominam Komisji 

Rewizyjnej o potrzebie szybkiego procedowania. Przypomnę Państwu, że kontrola tej 

sprawy została zlecona Komisji Rewizyjnej na mój wniosek, więc prosiłbym, żeby 

komisja zwiększyła tempo prac.  

Proszę Państwa, przechodzimy do punktu 20. Uprzejmie Państwu przypominam, że 

następna sesja zaplanowana jest na 12 października tego roku. A zanim jeszcze 

zamknę posiedzenie, przypominam także, że 24 września mamy 200-lecie urodzin 

Cypriana Kamila Norwida. Otrzymacie Państwo wkrótce szczegółowe informacje o 

uroczystościach, które z tej okazji są planowane.  

Dziękuję bardzo za udział w dzisiejszej sesji. Zamykam XXXIV sesję Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego. Dziękuję bardzo. 

 


